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Milí sousedé,

mám radost, že se podařilo vyjednat finanční do-
taci 1 mil. Kč na studii širšího okolí nádraží. Na-
vážeme na již realizovanou část na straně Kláno-
vic. Součástí bude řešení parkovacích míst podél 
kolejí, cyklodopravy a v neposlední řadě revitali-
zace otočky autobusů s přihlédnutím k plánova-
né rekonstrukci Staroklánovické.

Uvnitř čísla najdete plánované uzavírky z důvodu staveb, které jsou 
u nás projektovány. Snažili jsme se vyjednat realizace přes prázdniny. 
Ano, bude to omezení, ale když se má něco opravit nebo nového vy-
tvořit, jinak to nejde. Určitě to společně zvládneme.
Rád bych s vámi sdílel velkou radost ohledně žáků naší Masarykovy 
ZŠ, kteří se v naprosté většině dostali na další stupně vzdělávání. 
Podle informací, které nyní mám, bude jejich úspěšnost 100 %. 
Přijměte moji velkou gratulaci a přeji mnoho zdaru ve vašem dalším 
životě.
Jednou z akcí, které se uskutečnily, byl i velmi vydařený Den dětí s ha-
siči, jenž měl skvělou návštěvnost. Rád bych touto cestou poděkoval 
našim hasičům, kteří si vše pro nás připravili a zorganizovali. Mezi 
nejoceňovanější akce dne patřila simulovaná záchrana kočky ze stře-
chy školy, která nadchla všechny bez rozdílu věku.
Odehrál se i další úspěšný ročník tradičního streetbasketu O koš sta-
rosty, který se tentokrát uskutečnil v aréně multifunkce na Rohožníku. 
Nebyla nouze o zajímavé momenty a zvraty v posledních sekundách. 
Děkuji všem, kteří k úspěchu akce pomohli, a především Michalovi 
Brůčkovi nejen za organizaci, ale hlavně funkci sudího. Tak, za rok 
při pátém ročníku se na vás všechny těšíme i s panem místostarostou 
Michalem Hazdrou, který letos bedlivě kontroloval čas a výsledky zá-
pasů.
Na konec jsem si nechal poděkování paní tajemnici Šárce Zátkové, 
která se rozhodla přijmout další výzvy a k 31. 7. nás na úřadě opouští. 
Rád bych jí poděkoval za vše, co pro náš úřad a vás, občany, vykonala. 

Ať se daří a přeji mnoho  dalších, nejen pracov-
ních úspěchů.
Přeji vám všem krásné letní měsíce, 
moji Újezďáci.

Milan Samec, 
váš starosta

3

EDITORIAL

Újezdský zpravodaj - měsíčník č. 7-8/2022, Újezdský zpravodaj - měsíčník č. 7-8/2022, 
vychází 1. července 2023. vychází 1. července 2023. 
Vydává Úřad MČ Praha 21 - Újezd nad Lesy. 
Adresa: MČ Praha 21 - Újezd nad Lesy, 
Staroklánovická 260, PSČ 190 16,
IČO 00240923. 
Příjem inzerátů: inzerce@praha21.cz. 
Šéfredaktor: Blahoslav Hruška.
Redakční rada: Martina Bauerová, 
Šárka Zátková, David Cubínek. 
E-mail: redakce@praha21.cz. 
Grafická úprava: Betis spol. s. r. o. 
Tisk: Betis spol. s. r. o., Areál Výzkumných 
ústavů 9, 190 11, Praha 9 - Běchovice. 
Registrace: MK ČRE - 13327, náklad 4000 ks.

Uzávěrka příštího čísla 15. srpna 2023.Uzávěrka příštího čísla 15. srpna 2023.

Obsah:  
  4 Zprávy z radnice    

10 Téma: 

 Kam vyrazit v létě

16 Kultura

18  Rozhovor 

s Heinrichem Vikem

19 Sloupky zastupitelů

21 Školy a školky

25 Spolky

29 Sport

33 Zprávy od sousedů



ZPRÁVY Z RADNICE

4

Předposlední květnový den se sešla Rada MČ k jednání, 
kde projednala následující body:

 9 Schválila objednávku na poskytování mobilních komu-
nikačních služeb se společností Vodafone pro náš úřad 
na základě uzavřené rámcové smlouvy mezi Hl. m. Pra-
ha a spol. Vodafone.
 9 Schválila účetní závěrky Městské části Praha 21 a všech 
příspěvkových organizací (Masarykova základní škola, 
1. Mateřská škola, Mateřská škola Rohožník, Mateřská 
škola Sluníčko, Mateřská škola Sedmikráska) za rok 
2022 a současně souhlasila s žádostí příspěvkových 
organizací o přerozdělením zlepšeného výsledku hos-
podaření za rok 2022 do fondu odměn a do rezervního 
fondu.
 9 Vzala na vědomí výsledky konkursního řízení na ob-
sazení ředitele/ky 1. Mateřské školy a v souladu s do-
poručením konkursní komise jmenovala ředitelkou 
1. Mateřské školy paní Jaroslavu Špreňarovou, DiS. 
s účinností od 1. 7. 2023.  Rada MČ paní Špreňarové pře-
je mnoho úspěchů a těší se na vzájemnou spolupráci.
 9 Byla informována o průběhu přípravy realizace rekon-
strukce školního klubu MZŠ Polesná a schválila výběr 
společnosti Ing. Jan Ducheček a uzavření smlouvy na 
zpracování projektové dokumentace za cenu 79 tis. Kč 
bez DPH.
 9 Schválila návrh programu jednání Zastupitelstva MČ 
Praha 21 konaného 19. 6. 2023.
 9 Vzala na vědomí vzdání se funkce vedoucí úřadu 
a ukončení pracovního poměru paní Ing. Šárky Zátko-
vé, a to ke dni 31. 7. 2023 a současně paní Zátkovou po-

věřila zajištěním vypsání výběrového řízení na obsaze-
ní vedoucí funkce – tajemník/tajemnice ÚMČ Praha 21. 

Další zasedání proběhlo 13. 6. 2023 a rada mimo záleži-
tosti provozního charakteru:

 9 V rámci rozpočtových opatření mj. schválila přijetí úče-
lové investiční dotace z Hlavního města Prahy na uhra-
zení výdajů souvisejících s dokončením zahrady nové 
MŠ Sluníčko ve výši 2,4 mil. Kč. 
 9 Projednala výsledek poptávkového řízení a schválila 
smlouvu s panem Markem Eibichem na rekonstrukci 
nátěrů herních prvků na dětských hřištích ve správě 
naší MČ za celkovou cenu 354,6 tis. Kč s DPH. Součástí 
smlouvy jsou i drobné opravy či výměna poškozených 
částí. 
 9 Projednala žádost MZŠ o příspěvek na pořízení systé-
mu Bellhop na vyzvedávání dětí z družiny a schválila 
poskytnutí příspěvku ve výši 35,9 tis. Kč.  
 9 Schválila Dohodu o vzájemné spolupráci se společnos-
tí City Event s.r.o. při zajištění akce Posvícení s festi-
valem vína (WineFood Festival Újezd nad Lesy 2023). 
Akce se bude konat 30. 9. 2023. 
 9 Projednala a schválila záměr „Rekonstrukce sportov-
ních ploch areálu MZŠ Polesná“ a uložila odboru ma-
jetku a investic realizovat poptávkové řízení na výběr 
zhotovitele projektové dokumentace a následně i na 
samotného zhotovitele rekonstrukce.

Rada městské části všem přeje krásné léto!
Michal Hazdra, 
místostarosta 

Z jednání rady MČ 

Čtvrté jednání zastupitelstva se uskutečnilo 19. června 
na tradičním místě, tedy v divadelním sále naší základ-
ní školy.  Po provedení úvodních procedur byli zastupi-
telé seznámeni s rozpočtovými opatřeními, která Rada 
MČ Prahy 21 přijala od posledního zasedání zastupitel-
stva. Následně zastupitelé projednali a schválili materiál 
„Zhodnocení plnění rozpočtu MČ Praha 21 za 1. čtvrtletí 
roku 2023“. 
Zastupitelé dále schválili účetní závěrku a závěrečný účet 
městské části Praha 21.  Posledním bodem jednání byl 
návrh na vystoupení z Místní Agendy 21, který byl po del-
ší diskusi zastupiteli schválen. I po opuštění MA21 naše 

městská část zůstává členem asociace Národní síť Zdra-
vých měst.
Následně se zastupitelé rozloučili s paní Šárkou Zátko-
vou, pro niž to bylo v pozici tajemnice poslední zastupitel-
stvo, a poděkovali jí za dobře odvedenou práci pro úřad 
i pro občany Újezda nad Lesy.
Po interpelacích občanů i zastupitelů bylo jednání ukon-
čeno. Příští jednání zastupitelstva městské části Praha 21 
je předběžně naplánováno na 18. 9. 2023.

Michal Hazdra, 
místostarosta 

O čem jednalo zastupitelstvo

Vážené čtenářky,
vážení čtenáři,

držíte v rukou letní dvojčíslo Újezdského zpravodaje plné informací, tipů a zajímavostí. V srpnu ÚZ nevychází a na 
další pravidelné vydání se tak můžete těšit počátkem září. Do té doby hezké léto přeje

Blahoslav Hruška,
šéfredaktor ÚZ

Jak vychází zpravodaj 



V úterý 6. 6. slavnostně přivítal nové občánky Prahy 21 starosta Milan Sa-
mec. Kvůli nepřízni počasí proběhlo vítání v obřadní místnosti. Přivítali jsme 
10 chlapečků a 11 holčiček narozených v období od 1. 7. do 31. 12. 2022. Ten-
tokrát měly mezi miminky lehkou převahu holčičky. Krásný program si pro 
všechny připravily děti z MŠ Sluníčko. Přejeme všem dětem i jejich rodinám 
mnoho radosti a lásky ve společném životě.
Další vítání občánků proběhne v září. Pokud budete mít zájem zúčastnit se 
s vašimi novorozenými dětmi tohoto obřadu, ozvěte se, prosím, nejpozději 
do 15. 8. na níže uvedený kontakt a uveďte:
• jméno a příjmení dítěte, jeho datum narození a adresu trvalého bydliště
• příjmení rodičů
Vítání občánků se bude týkat dětí narozených v období od 1. 1. 2023 do 30. 6. 
2023. Rodiče dětí obdrží pozvánku s přesným datem a místem konání této akce. 
Vyřizuje Odbor občansko správní, Staroklánovická 260, Martina Orlíková, 
tel: 281 012 951, e-mail: martina.orlikova@praha21.cz. 
Žádné formuláře nejsou třeba, žádný poplatek se nevybírá.                                                                  

Lenka Drdlová.
odbor občansko správní

     
    

Milí občané, milé kolegyně a kolegové, milí zastupitelé, ráda bych vám všem 
touto cestou poděkovala za více než čtyřetou spolupráci. Ne vždy jsme měli 
shodné názory či představy, ale v naprosté většině případů se nám podařilo 
najít společnou řeč a toho si velmi cením. Ráda bych touto cestou poděkovala 
také mým kolegům a kolegyním, bez jejichž práce by náš úřad nebyl tam, kde 
je dnes. Velmi si vážím jejich zapálení pro svou práci, profesionality, snahy 
najít vždy řešení a také toho, že i v krizových situacích si dokázali zachovat své 
milé tváře a táhnout za jeden provaz. Někdy to bylo velmi těžké. Za poslední 
roky jsme na úřadě prožili několik „světových“ krizí a společnými silami jsme 
je zvládli, právě za to jsem na celý tým úřadu pyšná.
Nemohu také zapomenout na všechny aktivní Újezďáky, kterých si já osobně 
velmi vážím, a kteří jsou srdcem naší městské části a její komunity. Děkuji 
všem, kterým není Újezd lhostejný a tvoří dnes a denně jeho příjemnou tvář.
Na závěr chci popřát mému nástupci, aby se mu ve funkci dařilo a stal se 
pevnou součástí týmu našeho úřadu. Přeji vám krásné léto a těším se, že se 
budeme i nadále potkávat na akcích v Újezdě nebo v blízkém okolí.

Šárka Zátková
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6. 8.  Újezdské zvonění,6. 8.  Újezdské zvonění,
 u zvoničky ve Staroújezdské ul.,  u zvoničky ve Staroújezdské ul., 
 ve 12 hod. ve 12 hod.

1. 9.  rozloučení s prázdninami1. 9.  rozloučení s prázdninami
  a letní kino,  a letní kino,
 multifunkční hřiště, multifunkční hřiště,
 program na str 2. program na str 2.

2. 9.  Letní kino na Psím plácku,2. 9.  Letní kino na Psím plácku,
 od 20 hod., více na str. 15  od 20 hod., více na str. 15 

2. 9.   Hood Jam2. 9.   Hood Jam,,
 BMX, skate, koloběžky, BMX, skate, koloběžky,
 multifunkční hřiště, multifunkční hřiště,
 od 12 hod.  od 12 hod. 

3. 9.   Pochod za loupežníkem 3. 9.   Pochod za loupežníkem 
  Drholcem,  Drholcem,
 program na str. 28 program na str. 28

7. 9.   Kroužkování ptáků, 
 viz str. 27

7. 9.  výlet do Trojského zámku,7. 9.  výlet do Trojského zámku,
 pořádá KAS, pořádá KAS,
 více na str. 29 více na str. 29

8. 9.   Den zdraví,8. 9.   Den zdraví,
 program na str. 40 program na str. 40

Kalendárium na létoKalendárium na létoPoděkování a rozloučení

Opět jsme přivítali 
naše nové občánky

Klubovna seniorů 
se v létě koná 

19.  7. a 16.  8. ,
od 9:30 hod. 

na Multifunkčním hřišti. 

V případě nepříznivého 

počasí se sejdeme 

v přízemí 

Polyfunkčního domu.

Přijďte si popovídat. 

Za komisi sociální politiky

Kateřina Bláhová, 
Zuzana Dastychová, 

Alena Motejlová
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Chodník podél Staroklánovické ulice od školy směrem 
na nádraží patří mezi nejvytíženější trasy Újezda, byl 
ovšem po léta v žalostném stavu. Změnila to až nová 
stezka, která slouží nejen chodcům, ale i cyklistům. Cyk-
lostezku poslední květnový den slavnostně otevřeli sta-
rosta MČ Praha 21 Milan Samec, náměstek pražského 
primátora pro dopravu Zdeněk Hřib, starostka Klánovic 
Alena Kolovrátková, běchovický starosta Ondřej Martan, 
a také zástupci TSK Praha a zhotovitele.
Na dokončení této stavby jsme čekali velmi dlouho a její 
realizace pro nás byla klíčová. Nyní ji mohou využívat 
nejen cyklisté, jezdci na koloběžce či bruslích, ale i chodci. 

Cyklostezka vede mimo hlavní komunikaci. Vytvořili 
jsme tak bezpečnou cestu v délce 569 m z centra Újezda 
k nádraží Klánovice. Stavbu podpořilo hlavní město Pra-
ha a realizovala společnost TSK a.s., za což jim velmi dě-
kujeme. Speciální poděkování pak patří panu náměstko-
vi pro dopravu Zdeňku Hřibovi za podporu rozvoje tras 
pro pěší a cyklisty na východě Prahy. Již teď se těšíme 
na realizaci dalšího úseku, který naše občany bezpeč-
ně dovede od rozdvojení Staroklánovické až na nádraží 
Klánovice.

Šárka Zátková 

Cyklostezka do Klánovic slavnostně 
otevřena

Úřad MČ Praha 21 pronajme
Reklamní plocha
6x reklamní plocha o rozměru 58 cm x 83 cm 

(plocha desky včetně rámu 59,5 cm x 84,2 cm)

umístěná na Polyfunkčním domě (Starokolínská 2300).

Doba určitá od 30 dní do 90 dní, 

nájemné na 30 dní bez DPH 600 Kč, 

nájemné na 90 dní bez DPH 1 500 Kč.

Prodejna
Nebytový prostor o výměře 15,7 m2, 

prodejna nepotravinářského charakteru.

Prostor se nachází na konečné MHD Sídliště Rohožník.

Bližší info: Jaroslava Bendová 

tel. 281 012 982 

jaroslava.bendova@praha21.cz
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Naše (i okolní) dobrovolné hasiče a hasičky známe, máme 
je rádi a velmi si jejich práce považujeme. Vždy neohroženě 
chrání nejen naše životy, ale také náš majetek. Bez ohledu 
na to, co mají zrovna naplánováno, jsou vždy k dispozici a 
přijde – li signál, jedou. Tentokrát se ale zhostili zcela nové 
role. Spolu s kolegy z okolních městských částí uspořádali 
akci pro děti (a nejen pro ně). A to nejen tak ledajakou akci. 
Zorganizovali Den dětí a za výsledek by se nemusela sty-
dět ani eventová agentura. Pro děti byly připraveny skvělé 
a často i naučné soutěže s krásnými cenami, občerstvení 
zdarma, ukázky zásahů, a nakonec pořádná pěnová show! 
Ta vykouzlila radostné úsměvy desítkám dětí a rodičů, kte-
ří se často nechali vtáhnout a řádili spolu se svými ratolest-
mi. Tato akce sice byla podpořena MČ Praha 21, ale podě-
kování a uznání patří hasičům a hasičkám!

Martina Bauerová

Hasiči se blýskli soutěžemi 
i pěnovou show 

Milovníci městské formy basketbalu si poslední červ-
novou neděli přišli na své! Po roční pauze se uskutečnil 
streetballový turnaj O koš starosty. Poprvé se tato akce 
konala na novém multifunkčním hřišti na Rohožníku, kte-
ré si účastníci velmi pochvalovali. Klání se účastnilo šest 
týmů, jejichž členové předváděli povedené basketbalové 
kousky a nevypustili jediný souboj, bouřlivě podporování 
publikem, a to vše za dozoru organizátora akce a hlavního 
rozhodčího v jedné osobě Michala Brůčka. O dramata ani 
překvapení nebyla nouze! A výsledky? Třetí místo získal po 

koši v samém závěru zápasu o bronz tým Landovci, ve fi-
nále pak Ňoumové zdolali tým Doňáků.  Každopádně jsme 
si ale všichni užili bezva dopoledne plné sportu a jistě se 
zas rádi potkáme na příštím – již pátém – ročníku.
 Poděkování za turnaj patří především organizátorovi Mi-
chalu Brůčkovi, hlavnímu moderátorovi Milanu Samcovi, 
městské části za podporu této akce, ale také všem účast-
níkům, díky kterým byl tento turnaj opravdovým zážitkem. 
Speciální poděkování pak směřuje ke kolegovi Vladimíru 
Saitzovi, který měl na starosti produkci.

Michal Hazdra,
místostarosta

Rohožník ovládl streetball
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Kam k vodě
ÚVALY
koupaliště
adresa: Horova 1282, Úvaly
web: https://koupaliste-uvaly0.webnode.cz/, 
facebook.com/KoupalisteUvaly/
tel.: 603 293 099
otevírací doba: Po-Ne 9-20 hod.
vstupné: dospělí 150 Kč, studenti a děti 100 Kč 
(slevy po 16 hod.), rodina 2+2 400 Kč

Již pátá sezóna na zrekonstruovaném koupališti v Úva-
lech začala v červnu. Letos s několika novinkami. Dobrou 
zprávou je, že ceny oproti loňsku zůstávají stejné, čímž 
se Úvaly řadí mezi výjimku v celém širokém okolí. Letos 
ale nelze platit kartou, připravte si tedy hotovost v peně-
žence. Stálicí zůstávají stánky s občerstvením i půjčovna 
lehátek, i letos za parkování auta zaplatíte 50 Kč na den. 
Parkuje se u Jirenské ulice, odkud musíte sejít do údolí, 
cesta není vhodná pro kočárky. Pokud je venku nevlídné 
počasí, raději zavolejte nebo se podívejte na fcb profil, 
zvláště ke konci léta bývá tu a tam zavřeno. 

KLÁNOVICE
koupaliště
adresa: V Jehličině 391, Praha 21-Klánovice
web: www.koupalisteklanovice.cz
tel.: 774 553 542
otevírací doba: Po-Pá 10-19 hod, So-Ne 9-19 hod.
vstupné: dospělí celodenní 170 Kč, studenti a děti 110 
(slevy po 16. hod.), rodinné vstupné celodenní (2+2) 500 Kč

Dva bazény na okraji kempu (25x10 m a 15x10 m), trav-
naté plochy, kde se dá vyřádit s míčem a stánek s ob-
čerstvením, kde se tak trochu zastavil čas (i když pivo 
Pernštejn na čepu to zachraňuje). To je klasika v podobě 
klánovického koupaliště ukrytého mezi kempem a spor-
tovním areálem. Milovníci sportu tu najdou vyžití v podo-
bě trampolín, stolů na ping-pong nebo minigolfu, můžete 
ale jen tak polehávat přímo u bazénu. Přímo u bazénu 
má konečnou bus 211, ideální je přijet na kole – buď zad-
ními uličkami od klánovického nádraží, nebo lesem. Auto 
raději nechte doma – okolí koupaliště je plné zákazových 
značek a městská policie hbitá v rozdávání pokut. 

ŘÍČANY
koupaliště Jureček
adresa: Ke Koupališti 231, Říčany
web: www.jurecek-ricany.cz
tel.: 323 607 186
otevírací doba: Po-Ne, 8-22 hod.
vstupné: dospělí 50 Kč, děti do 15 let 30 Kč, do 6 let zdarma

Atmosféra staromilské plovárny, převlékací kabinky 
a překvapivě čistá voda. Kdo nezná Jureček, měl by tam 
rozhodně zavítat (a nenechat se odradit tím, že je rybník 
v létě v sevření aut). Jinak tu nic nechybí: jsou tu travna-
té pláže, příjemný vstup do vody, dětské hřiště, venkovní 
stolní tenis a hřiště na plážový volejbal. V létě se tu pří-
ležitostně konají i koncerty. A pak občerstvení: nezklame 
klasický koupalištní kiosek, těsně u vchodu do areálu je 
i stylová restaurace („lidové“ ceny tu rozhodně nečekej-
te, solidní kuchyni ale ano). Voda se většinou i v horkých 
dnech drží v hygienických limitech, na plavání i dovádění 
je místa dost. 

KOLOVRATY
koupaliště
adresa: Nad Nádrží, Praha 10-Kolovraty
web: koupalistekolovraty.cz, 
facebook.com/koupalistekolovraty/
tel.: 734 692 740
otevírací doba: Po-Ne 10-19 hod. 
vstupné: dospělí celodenní 200 Kč, studenti a děti 145 
(slevy po 16. hod.), rodinné vstupné celodenní (2+2) 545 Kč

Další klasický „koupák“ v nedalekém okolí. Platit se dá 
i kartou, pokud si chcete jen zaplavat, můžete využít také 
hodinové vstupné. Uvnitř vás čekají dva bazény (plavec-
ký a dětský s vodní houbou), které jsou vyhřívané na 25, 
respektive 28 °C v případě menšího dětského. V Kolovra-
tech mají také písečnou pláž a opalovací louku. Nesmí 
chybět stánek s občerstvením (na čepu je Gambrinus), 
milovníci saunování tu najdou i velkou panoramatickou 
finskou saunu. A jak se do Kolovrat dostat z Újezda? 
Busem je to poněkud krkolomné, tady lze auto naopak 
doporučit (velké parkoviště hned před vchodem). Nebo 
zkuste kolo (ideálně přes Sibřinu a Královice). 

TÉMA
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Na letošní školu v přírodě vyjely obě třídy s prvky Monte-
ssori M2.A a M2.B do rekreačního střediska Hrachov 
nacházejícího se v oblasti Středního Povltaví nedaleko 
Sedlčan. Celotýdenní pobyt byl kromě hry „Interpol za-
sahuje“ zpestřen několika zajímavými výlety, o které se 
rádi podělíme před blížícími se prázdninami. Modrá znač-
ka nás dovedla do obce Skrýšov, kde se nachází zámek 
postavený pravděpodobně Norbertem Kfelířem ze Zak-
šova v roce 1762. Pro milovníky jazzu je zajisté zajímavá 
informace, že současný majitel zámku herec Karel Roden 
zde dvakrát ročně pořádá jazzový festival „Jazz u Rode-
na“ (podzimní část se koná 22. 9.). V samotném Hrachově 
se nachází záchranná stanice s ekocentrem, kterou pro-
vozuje obecně prospěšná společnost Ochrana fauny ČR. 
Děti se při komentované prohlídce dozvěděly zajímavosti 

o zraněných zvířatech a způsobu jejich péče, na vlastní 
oči viděly krmení mláděte orla skalního pinzetou. V ce-
lém areálu jsou ještě připraveny interaktivní hry, akvária 
a prodejna suvenýrů s infoletáčky. Od záchranné stanice 
nás pak polní cesta zavedla pod vrch Šibenný k hrachov-
ským menhirům (více informací k nim naleznete v knize 
Kamenný svět, 2003) a dolmenu (je to jeden z mála do-
chovaných menhirů v Česku z období neolitu 5 000 let 
př. n. l.), na své si přijdou vyznavači geocachingu při hle-
dání dobře ukryté kešky. Cestou na výlety našly děti ma-
sožravého střevlíka vrásčitého, kterého nešlo pro jeho 
kovově modrofialovou barvu přehlédnout, krtka obecné-
ho a javor tatarský. „Třešničkou na dortu“ byl výlet parní-
kem po Vltavě z Orlíku na přemyslovský hrad Zvíkov. Tak 
hezké léto a hodně zážitků při toulkách po vlasti české.

Eva Danielová

Za povltavskými menhiry

Žlutá, zelená, červená. To není jen trikolora litevské vlajky, 
ale také výčet turistických značených tras, které prochá-
zejí Újezdem. S výjimkou asi půlkilometrového úseku ve 
Velimské ulici jsou barevné značky Klubu českých turistů 
(KČT) ukryté v lese. Stejně tak je to s rozcestníky (odbor-
ně turistickými informačními místy, TIM), jen dva z nich 
(na zastávce MHD na Rohožníku a u klánovického nádra-
ží) jsou umístěné v zástavbě. Pokud kolem nich jen letmo 
neprocházíte, pak jste si jistě všimli, že újezdské rozcest-
níky září novotou a jsou opatřeny novými směrovkami 
s datem výroby 2023. Některé byly lehce přemístěny, aby 
na ně bylo lépe vidět, tu a tam se upravovala kilometráž. 
Věřme tedy, že je nikdo nepoškodí a budou dál sloužit tu-
ristice v Klánovickém lese. 
A ještě pár slov k historii značení. První značené trasy 
vznikly v roce 1889 kolem Štěchovické přehrady, dnes 
jsou tedy již pod vodou. První barvou byla červená. Zpo-
čátku se značilo jen lokálně, brzy ale začaly vznikat i dál-
kové trasy. Když vzniklo samostatné Československo, 
mohlo se pochlubit již více než tisícovkou proznačených 
tras. Na velikost území nikdo tak hustou síť nemá, což pla-
tí i dnes, kdy je značených pěších tras skoro 45 tisíc km. 

Blahoslav Hruška

Nové rozcestníky
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Dvě naše veřejná griloviště nabízí prostorný ocelový gril s ohništěm uprostřed, prostornou pracovní plochu na

př ípravu vašeho gastronomického záž itku a samozřejmě př í jemné posezení. Třetí ohniště v Druhanické je na hř išti

vedle dráhy na pétanque a je menší.

Nalákali jsme vás, viďte? Než ale vyrazíte na grilovačku s rodinou nebo třeba partou přátel, přečtěte si naše

Grilovací desatero. 

 

Grilovací sezona je období, na které se těší snad každý. Jenže ne každý má to štěstí ugrilovat si parádní steak na

vlastní zahradě nebo upéct buřtíky na chalupě . Proto v poslední době vznikají veřejná pikniková místa a griloviště ,

což je skvě lé řešení pro všechny, kteř í bydlí např íklad v bytech. U nás v Újezdě najdete hned tř i takováto skvě lá

místa. V ulici Ž lebská - za dětským hř ištěm Rákosníček, za hrází Újezdského rybníka na mokřadu a třetí menší       

 v ulici Druhanická.

 

RÁDI BYSTE SI UGRILOVALI NĚJAKOU DOBROTU,
ALE NEMÁTE ZAHRADU S GRILEM? NEVADÍ!
VYUŽIJTE JEDNO ZE TŘÍ GRILOVIŠŤ V ÚJEZDĚ.

GRILOVÁNÍ V ÚJEZDĚ

Grilovací desatero
1 Kdo dř ív př i jde, ten dř ív griluje. Griloviště se nedá předem nijak

zarezervovat, s tím je třeba poč ítat.
 

2
Bez dřeva to nehoř í . Jelikož je griloviště veřejné, musí si každý př inést
svů j vlastní zátop. Doporučujeme dřevo, dřevěné uhlí č i brikety.
Nezapomeňte ani na sirky, staré noviny a ideálně ně jaké tř ísky na
podpal.
 

3
Ruku do ohně nestrkejte! K obracení steaků nebo klobásek si
nezapomeňte grilovací kleště , vidlici na buřty a další grilovací náč iní,
na které jste zvyklí.
 

4
Na gril hoďte, co hrdlo ráč í . Zálež í jen na vás, zda jste milovníci masa,
grilovaných sýrů č i zeleniny. Naše grily mají tu výhodu, že grilujete na
ocelových ohřevných plochách, nemusíte se tedy bát, že vám něco
propadne roštem dolů . 

5 Př íprava je základ. Doporučujeme si před startem oč istit grilovací
plochy a potř ít olejem. Zabráníte tím př ipalování.
 

6 Hudební nástroje povoleny. Nic nenavodí letní atmosféru lépe než zvuk
kytary a vůně špekáčků .
 

7
Respektujte provozní řád. To, že mohou oheň rozdě lávat jen dospě lé
osoby je doufáme všem jasné, nicméně platí i zákaz stanování,
nocování a dodržování nočního klidu.
 

8 Cti bližního souseda svého. Urč itě by si rád po vás zašel na griloviště 
 i někdo jiný. Buďte tedy ohleduplní a řádně po sobě ukliďte.
 

9
Nepř idě lávejte práci hasičům. Oheň rozdě lávejte pouze uvnitř grilu     
 a dávejte pozor na létající žhavé uhlíky. Po skončení nehte popel
řádně vychladnout nebo zalejte vše žhavé vodou.
 

10 Hlavně si to už i jte a dobrou chuť !
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Léto je jako stvořené pro objevování míst, které leží nedaleko Újezda, ale čas-
to je opomíjíme. Půldenní cyklovýlet měří něco málo přes 30 kilometrů, ura-
zíme během něj ale dva tisíce let historie. A bude co obdivovat. 
Naše putování začíná na českobrodském nádraží, odkud vyrazíme přes ná-
městí a kolem bývalého pivovaru směrem na Tuchoraz. Zde si můžeme udě-
lat přestávku u tvrze z konce 13. století, která sloužila nejprve jako panské 
sídlo, později jako byt vrchnostenského úředníka, v majetku státu pak po 
roce 1945 už nesloužila nikomu, ale chátrala. Obytná věž je naštěstí oprave-
ná a lze si ji prohlédnout i zevnitř. Z Tuchorazi pokračujeme do Přistoupimi, 
po cestě míjíme sady. Je dobré si připomenout, že Českobrodsko je jedno 
z center českého ovocnářství, tohoto prastarého způsobu obživy, který snad 
nevymře. V Přistoupimi přes bránu můžeme nahlédnout do židovského hřbi-
tova (pokud bude otevřeno na místním úřadě, lze si půjčit i klíče). V této ves-
ničce kdysi žilo několik židovských rodin a kromě hřbitova a synagogy tu byla 
i mikve nebo pekárna. 
Nedaleké Kšely, kam budeme pokračovat, byly zase centrem jiné církve – 
evangelické. Stojí tu jeden z prvních kostelů postavených po vydání Toleranč-
ního patentu (dnes bohužel v rukou soukromého investora chátrá) a byla tu 
i velká škola pro děti evangelíků (ještě donedávna hospoda). Pokračujeme do 
sousední Vitice, kde je další pozoruhodná církevní stavba: dřevěná zvonice 
z 16. století. To už nás dělí jen slabé tři kilometry od památníku bitvy u Lipan, 
celkem nenápadné homole, která zdaleka nepřipomíná význam, jenž tato bi-
tva má v učebnicích dějepisu.
Přes obec Lipany, Borek a Třebovli dojedeme do Klášterní Skalice, kde stojí 
zřícenina cisterciáckého kláštera, u jehož vysvěcení v roce 1357 asistoval sám 
císař Karel IV. Konvent, který dostal do vínku i okolní lesy, pole a rybníky, 
ale moc úspěšný nebyl. Již o dvě století později je totiž Skalice udávána jako 
pustá. 
Naše putování se stočí k severu a několik kilometrů povede souběžně s pout-
ní cestou Blaník-Říp. Můžeme si odskočit na prohlídku renesančního zámku 
v Radimi. Interiéry sice původní nejsou, zato tu v rámci dětského prohlíd-

Za památkami 
Českobrodska

INZERCE

kového okruhu můžete nahlédnout 
do ložnice princezen. A návštěva zá-
mecké cukrárny určitě nezklame. 
Naší poslední štací je archeologický 
areál Pičhora, který leží na půl cesty 
mezi Radimí a Dobřichovem. Bylo tu 
objeveno rozsáhlé žárové pohřebiš-
tě z doby, kdy tu žil germánský kmen 
Markomanů. Znalci historie si tak 
objev snadno zařadí do starší doby 
římské. Jak se žilo mezi 1. st. před 
Kristem a zhruba dvěma staletími po 
jeho narození, si můžete představit 
na zrekonstruovaném obydlí, které 
na Pičhoře stojí. Nejkrásnější zdej-
ší nález – pozoruhodně zachovalou 
bronzovou nádobu s obličejem ženy 
z Dionýsovy družiny – tu ovšem ne-
hledejte, ta je ve sbírkách Národního 
muzea. 
A pak už jen na vlak do Peček a po 
trati zpět do Klánovic. Snad ještě 
k občerstvení, kterého je poskrovnu. 
Svlažit hrdlo a zakousnout něco ma-
lého můžete zkusit třeba v hostinci 
U Bruthansů ve Vrbčanech

Blahoslav Hruška
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Z Vinoře do Vinoře se můžeme projít 
pouze po jedné turistické značce, a to 
po žluté. Trasa je dlouhá kolem 18 km 
a vede až do Miškovic na Zabitý ko-
pec. Trasa se dá zkrátit o 2 km přes 
Zlatý kopec. Doprava MHD z Újezda 
nad Lesy do zastávky Vinořský zámek 
je několika autobusy s přestupem na 
Černém Mostě a ve Kbelích. 
Z autobusové zastávky Vinořský zá-
mek dojdeme k turistickému rozcest-
níku u zámku, kde začíná náš výlet po 
žluté. Za zámkem jdeme Vinořským 
parkem kolem Vinořského rybníka. 
U rybníka 
U Pohanků se přidá červená, označo-
vaná také jako Svatojakubská cesta 
– Žitavská a společně vedou kolem 
rybníků Malá a Velká Obůr-
ka, kde se nachází skalnaté 
návrší osídlené již od mladší 
doby kamenné. Pokračuje-
me podél Vinořského poto-
ka, Cukrovarského rybníka 
k turistickému rozcestníku 
Jenštejn – na hrázi. Zde je 
možné po červené odbočit a zajít na 
zříceninu hradu Jenštejn (otevřeno 
pá-ne) a poté se vrátit zpět k rozcest-
níku. Pokračujeme tedy nyní již opět 
jen po žluté Podolankou kolem rybní-
ku Jordánek do Cvrčovic, kde jdeme 
kolem kostela Stětí sv. Jana Křtitele 
(původně gotický, později renesanč-
ně přestaven). Za Cvrčovicemi stou-
páme na vyhlídkové místo s božími 
muky (výhled na Polabí, podle pověs-
tí zde byl morový hřbitov). Z výhledu 
pokračujeme po žluté kolem RC mo-
delářského letiště Podolanka na vr-
chol Kuchyňka (242 m n.m.), kde se 
nachází Přírodní památka Kuchyňka 

(v období druhohor ostrovem upro-
střed moře, o čemž vypovídají zkame-
něliny a dnes je stanovištěm lučních 
a stepních druhů flóry – máčka ladní, 
snědek chocholičnatý, kavyl vláskovitý). 
Za Kuchyňkou sejdeme do Brázdimy, 
kde žlutá vede krajem parku kolem 
lípy Masaryčky vysazené v roce 2018 
ke 100. výročí založení republiky 
a  zvoničky. Další zvoničku mineme 
také v části Nový Brázdim. Za obcí po 
chvíli přejdeme silnici a po cca 200 m 
opustíme žlutou, která vede přes Miš-
kovice a Zabitý kopec do Ctěnic, naše 
cesta zde ale míří doleva po zpevně-
né cestě na Zlatý kopec (251 m n.m.). 
V této lokalitě byly objeveny důkazy 
o  osídlení již ze staršího paleolitu 

(důkazy o prvním brouše-
ní, o  nejstarším obydlí na 
našem území a také o nej-
starším používání ohně 
z období asi 800 až 700 tis. 
let před Kristem). 
Na tomto místě končí na-
učná stezka Přezletice na 

nejposvátnější české cestě, která má 
celkem 8  zastavení s  menhiry a  za-
číná u vstupu do zámeckého areálu 
Ctěnice. Po  této naučné stezce pro-
jdeme celkem 7  těchto zastavení 
okrajem Přezletic k zahrádkářské 
osadě u spodní části zámeckého par-
ku, kde se k nám zprava připojí žlutá. 
Zde je možné si opět udělat malé od-
bočení doprava a navštívit zámecký 
areál Ctěnice otevřený pá-ne včet-
ně expozice muzea. Pokud budeme 
pokračovat dál bez odbočení, jdeme 
doleva již po žluté kolem rybníka 
a  poté parkem s Miranovými duby 
(celkem 11  dubů vysázených kolem 

Z Vinoře do Vinoře nejen po žluté
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roku 1775 v souvislosti se selským 
povstáním vedeným rychtářem Jose-
fem Miranem). 
Vyjdeme z parku, přejdeme ulici 
Chvojenecká (vede vpravo podél 
parku) a stále po žluté ulicí Klenov-
ská. U druhé křižovatky ulic žlutá 
odbočí doleva, my se dáme doprava 
ulicí Dašická až na její konec, kde od-
bočíme doprava a první ulicí (Duban-
ská) doleva. 
Na jejím konci pokračujeme rovně 
pěšinou, která se bude stáčet dole-
va. Zde procházíme kolem Vinořské-
ho rondelu. Jedná se o  pozůstatek 
kruhové stavby, rondelu z  mladší 
doby kamenné s  průměrem 55 m 
a neobvyklým půdorysem se třemi 
vstupy, který byl odkryt archeolo-
gy v červenci 2022. Přejdeme ulici 
(Českobudská) a za domy doprava 
cestou mezi budovami. Na konci do-
leva ulicí (Semtínská) k hlavní silnici 
(Mladoboleslavská) a poté vinořské-
mu zámku, kde končí náš okruhový 
výlet.

Klára Zezulová   
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KULTURA

Knihy pro dospělé

 Robert Bryndza – Ďáblova cesta

 C. J. Tudor – Škvíra

 Andrew Mayne – Námořní bouře

 Tim Weaver – Nářek drozda

 Benjamin Stevenson – Každý z mé rodiny někoho zabil

 Coollen Hooverová – Vzpomínky na něj

 Jojo Moyesová – Loď plná nevěst

 Julie Caplinová – Útěk na venkov

 Pavlína Křivánková – Chalupa

 Corina Bomannová – Barvy krásy

 Hana Whitton – Blanka z Valois

 Lenka Poláčková – Co zpívá sojka

 Vlastimil Vondruška – Černá lilie

Knihy pro děti a mládež

 Petr K. Procházka – dračí fantasy trilogie Hic sunt 

dracones

 Hudební nástroje pro malé muzikanty

 Nejznámější řecké báje a pověsti

 Velká encyklopedie pravěkých zvířat

 Pokusy pro malé vědce

 Poznej svou vlast – Česká republika, České tradice

Stolní hry

 Duna: impérium

 Jízdenky, prosím

 Karak

 Marco Polo

 Takenoko

Všem našim čtenářům přejeme klidné a pohodové 
léto, dětem krásné prázdniny. Přijďte si na dovolenou 
půjčit knihu, audioknihu nebo stolní hru. Otevírací doba 
knihovny zůstává během července a srpna stejná. 

Těšíme se na Vás.

Jitka Kašparová 
a Pavla Jakubcová, 

knihovnice

Novinky z knihovny

ČESKÁ RODINNÁ KOMEDIE

PROMÍTÁME POUZE  ZA DOBRÉHO POČAS Í
PŘ INESTE  S I  VLASTN Í  Ž IDLE  NEBO DEKU ,
NA VEČER  DOPORUČUJEME TEPLÉ  OBLEČEN Í
VSTUPNÉ SE  HRAD Í  FORMOU DOBROVOLNÉHO PŘ Í SPĚVKU
NA POKRYT Í  NÁKLADŮ  NA LEGÁLN Í  L ICENCI  F I LMU

ROH SUDĚJOV ICKÉ A HUL ICKÉ UL ICE
ÚJEZD NAD LESY ,  PRAHA 2 1

AKCE SE  KONÁ POD ZÁŠT I TOU MČ  PRAHA 2 1

Na samotě

u lesa

ZVEME VÁS  NA SOUSEDSKÉ  LETN Í  K INO
NA PS ÍM PLÁCKU

SOBOTA 2 .  ZÁŘ Í  2023
ZAČÁTEK VE  20 .00 HODIN

VÍCE INFORMACÍ  NA FCB STRÁNCE
WWW.FACEBOOK.COM/HR I STENAPS IMPLACKU/

Újezdské zvonění
6. srpna 

v pravé poledne

zvonička 

ve Staroújezdské ul.
pořádá Újezdský STROM 

s podporou MČ Praha 21
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Je 1. února 2023 a začínáme plánovat festival. Čtyři měsí-
ce uběhly jako voda a je to tady. 17. 6. v 9.00 hod přijíždí 
podium se zvukovou a světelnou aparaturou firmy XXL. 
Za cca 2,5 hod je postaveno, odzkoušeno. 11.30 hod. 
jsou na místě stánky s občerstvením a první kapela má 
zvukovou zkoušku. Zároveň je na místě zdravotník a ha-
siči z Klánovic … co kdyby.  
13.00 hod. – půlhodinová přeháňka, která zpozdila start 
festivalu o 30 min. Nastupuje kapela Bubny Praha. Sklad-
bu o Újezdu v repertoáru nemají, tak alespoň zařazují 
písničku „Klánovice“. Jinak velmi dobrá rocková forma-
ce. Po nich nastupuje Bad Times Blues – netřeba před-
stavovat. Pražská kapela, hrající převážně ve známých 
klubech. Razantní muzika se syrovým zpěvem Petra 
Hrubeše. Následuje malá přestavba bicích a nastupu-
je Extraband, kapela ze západních Čech. Poprvé hrají 
s kytaristou Radkem Krocem, který dříve hrál v Kreyson 
Memorial a přišel do kapely nedávno. Vůbec není po-
znat, že je to první vystoupení této sestavy. Stejně jako 
BTB hrají ve třech – kytara, basa a bicí. Svižný, melodický, 
skvěle zahraný a zazpívaný. Lords, v pořadí čtvrtá parta, 

která udržuje slušnou kvalitu „fesťáku“ přijela z Rokycan. 
Mezitím se přehnala další přeháňka. Ale na tohle jsou 
chlapíci od aparatury XXL skvěle připravený a hraje se 
dál, doháníme ztracený čas. Mezitím jede naplno „výva-
řovna“ festu – mám velkou chuť na kebab, ale není čas, 
chystá se další „želízko v ohni“ String Ladies, které hrají 
ve složení: Eliška Dvorská (housle), Dagmar Sečkařová 
(housle/) a Kateřina Zíková (cello). V jejich podání slyšíme 
známé rockové hity, klasiku v moderním aranžmá i jejich 
vlastní skladby.  Dámy to rozjely s velkou chutí, mají skvě-
lý zvuk, to ostatně tento den mají kapely všechny. Zvukař 
ode mě dostává jedničku. Na podiu se chystá pražská 
legenda Markýz John. Vláďa Růžek kytarou vládne skvě-
le, zpívá skvěle. V kapele to šlape, slyším oblíbený Toto 
a další hity od této skupiny. 
Ve 21.00 hod. se chystá finále. Kreyson Memorial v čele 
s Danem Krobem (ex Arakain, Kreyson) seznal docela zá-
sadních změn. Odešel druhý kytarista, již zmíněný R. Kroc, 
a také zpěvák Petr Doldy Dolének, kterého nahradila 
zpěvačka a rockerka Veronika Violet. Výborné vystoupe-
ní, myslím, že změna kapele prospěla. Ve 22.00 hod. je 
konec, jdeme balit. Ještě bych chtěl zmínit, že zároveň 
se startem festivalu začaly dětské soutěže o  ceny, kte-
ré vedla Petra Makovcová a zároveň probíhalo malování 
na obličej od firmy Kreativ. Také jsme pořádali sbírku na 
Honzíka Kopala, se kterým si osud zle zahrál. Tímto je po-
třeba poděkovat Jitce Carbolové a také Martině Václaví-
kové z nadace Dobrý skutek, že se o to postaraly. Honzík 
je velký bojovník a my mu držíme všechny palce na cestě 
životem. Celým festivalem nás provázela moderátorka 
Veronika Havránková a Rock & All Fest už míří na další 
štaci do Železné Rudy.  Tady jsme si to užili a věřím, že 
návštěvníci festivalu také.

Jaroslav Zajpt 

Sedm kapel a odpoledne plné muziky
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V létě vyráží řada lidí na cesty po Evropě. Někdo dává 
přednost penzionům, jiný hotelům či stanování, a pak 
jsou i cestovatelé, kteří nedají dopustit na „domov na 
kolečkách“. Karavaning či prostě česky ježdění s obyt-
ným autem nebo přívěsem je opravdový fenomén. 
A málokdo o něm ví tolik, jako Heinrich Vik. S karava-
nem zbrázdil Evropu, a především založil a léta vedl 
úspěšnou firmu Caravan Metropol. 

Vzpomenete si, kdy jste si pořídil svůj první karavan? 
A kam jste se s ním vydal?
Karavany se mě vždy líbily, ale pořídil jsem si ho rok poté, 
co jsem emigroval do Rakouska. Tedy v roce 1969. První 
cesta vedla k Neziderskému jezeru, kam rád jezdím do-
dnes. Podíval jsem se mimo jiné do Beneluxu, kde už teh-
dy nebyly žádné hranice, jezdili jsme sem a tam a nemohli 
jsme se toho dostatečně nabažit. Někdy v roce 1973 nebo 
1974 jsem se objevil na srazu karavanistů Donau Camping 
Rallye, kde byli i Čechoslováci, takže jsem tam i tlumočil. 
Přihlásil jsem se do pořádajícího rakouského Camping 
a  Caravaning Clubu Austria, kde jsem členem dodnes. 
Nadšením a zájmem o věci karavaningu jsem se z pou-
hého člena stal nakonec místopředsedou vídeňské větve 
klubu.

Po roce 1989 jste se vrátil do Československa a začal 
karavany půjčovat. Jaké byly začátky?
Představoval jsem si to jinak. Po karavanech byla velká po-
ptávka, asi jako po všem ze Západu. Nejdřív jsem si mys-
lel, že prostě udělám půjčovnu. Hodně zákazníků ale zapí-
ralo poškození i navzdory záznamům a přišly další trable. 
Vzpomínám si třeba na karavan, který mi vrátili a zapáchal 
jako rybárna. Udělali si s ním dovolenou v Norsku a přívěs 
přivezli plný ryb. Po většině takových zážitků jsem chtěl 
půjčovnu už úplně pověsit na hřebík, pak jsem si ale zjistil, 
že velké filmové produkce si půjčují karavany v Německu. 
U nás nic takového nebylo. Tak jsem zaplnil díru na trhu, 

přikoupil velké karavany a firma Caravan Metropol byla 
na světě.

Jak  vypadá  takový karavan pro herce? A kdo v  těch 
vašich na place bydlel?
Herci používají karavany jen k přestávkám mezi záběry, 
bydlí vždy v hotelu, kam je většinou i vozíme. Menší mo-
dely mají méně významní herci, ty největší pak opravdové 
hvězdy, jako třeba Sean Connery nebo Anthony Hopkins. 
Jsou to pak americké obytné návěsy s vysouvacími arkýři 
na obě strany.  V posledních letech máme i takzvané pro-
dukční karavany jako kanceláře pro štáb.

Prodej a půjčování karavanů a obytných vozů prošlo 
dvěma krizemi. Tou ekonomickou v roce 2008, a pak 
tu samozřejmě byl covid. Jak se obor, který jste v Čes-
ku spoluzakládal, proměnil?
Tady mohu mluvit jen za sebe, neznám čísla od konku-
rence. Po roce 2008 se trh celkem rychle oklepal. V době 
covidu samozřejmě vše ustalo a trvalo dlouho, než se to 
podařilo nahodit zpět. V těchto dobách bylo nutné firmu 
z vlastní kapsy dotovat, aby se předešlo bankrotu. Urči-
tě se změnily preference. Ze začátku jasně vedly přívě-
sy, kterých se prodávalo i třikrát více než obytných vozů. 
V poslední době se to překlopilo a karavany jsou naopak 
v menšině. Kromě klientů se ale změnili i obchodníci. Dřív 
to byli opravdoví nadšenci, kteří vyrostli na kultuře kara-
vaningu. Lidé si vzájemně pomáhali, znali se, zdravili se. 
To teď mizí. Nedávno se mě na veletrhu dokonce jeden 
dealer s vážnou tváří ptal, zda v tom fakt jezdím na dovo-
lenou. To mě tedy trochu zarazilo. Jasně, že ano!

Firmu jste loni přenechal synovi. Co vás k tomu vedlo?
Když mi loni bylo 80 let, uvědomil jsem si, že bych si měl 
trochu užít života, dokud všechno ještě funguje. Můj ne-
vlastní syn se mnou skoro od začátku byl společník, tak to 
bylo jednoduché. Tenhle typ byznysu nemůžete dělat jen 
jako kšeft, musíte své nadšení předat zákazníkovi, nabíd-
nout mu své zkušenosti. Za ta léta podnikání jsem neměl 
pořádně nikdy na cestování čas. Teď konečně mám čas 
vytáhnout obytňák a jezdit po Evropě.

A kam se vydáte?
Pořád rádi jezdíme k Neziderskému jezeru, kde máme 
i  jachtu. Jenže v poslední době bylo málo vody, takže se 
s ní skoro nedalo vyplout. Rád jezdím do jižní Evropy, tře-
ba taková Itálie je stát s velmi dobrou infrastrukturou pro 
obyt ňáky. Super destinace je samozřejmě Rakousko. Mů-
žete tam jezdit do hor, k jezerům, a to i v zimě. Na zimní 
pobyty je Rakousko jako dělané. A o to jde. Protože když 
máte svůj domov na čtyřech kolech, chcete ho využívat 
naplno. 

Blahoslav Hruška

Obytňáky nejsou jen 
byznys, ale i vášeň

LIDÉ

Heinrich  Vik  (80)  – vystudoval fotografickou školu, 
v roce 1969 odešel do Rakouska. Vybudoval a řídil 
úspěšnou firmu Caravan Metropol, která se specializu-
je na prodeje karavanů a půjčovnu pro film. 
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Z celého srdce bychom rádi poděkovali celému kolektivu 
MŠ Sedmikráska za čtyřletou péči o našeho Matyáše. Ne-
jen paní učitelkám a „tetám“, ale také paní kuchařkám za 
výbornou kuchyni. Do Sedmikrásky chodil od první chvíle 
rád, mnohému se tam naučil a s sebou si odnáší hroma-

du krásných zážitků z nadstandardních báječných akcí, ať 
už sportovních nebo kulturních, jejichž vrcholem byly škol-
ky v přírodě – vždy skvěle připravené. Díky, že jste se nám 
o Matyho nejen staraly, ale hlavně ho měly upřímně rády. 
Moc si toho vážíme. 

Trávníčkovi

Z REDAKČNÍ POŠTY

MUDr.  Kateřina  Bláhová  (ODS  a 
TOP  09  -  SPOLEČNĚ  PRO  ÚJEZD)) 
Milí sousedé, v době, kdy vychází 
červencový zpravodaj, většina z nás 
plánuje dovolenou nebo si chce užít 
dlouhé letní dny s přáteli, na zahrád-
ce nebo třeba výlety do okolí a na 
začátek školního roku raději nemyslí. 
Přesto bych vás ráda už nyní pozvala 
na akci, která se bude konat počát-
kem září. Dne 8. 9. proběhne na mul-
tifunkčním hřišti Den zdraví, který již 

mnoho let organizuje MČ Praha 21.
Na co můžeme těšit? V nabídce bu-
dou různé stánky s tématikou zdra-
vého životního stylu – měření tlaku, 
hladiny cholesterolu, společný stá-
nek SPCCH a KAS nabídne například 
možnost si vyzkoušet nordic walking, 
další stánky budou zaměřené na pre-
venci onkologických onemocnění – 
následky kouření, prevence rakoviny 
plic, tlustého střeva, prsu. Účastnit 
se budou adiktologové a preventisti 

onemocnění AIDS a sexuálně pře-
nosných chorob. Tradičně zde bude 
stánek s první pomocí, letos napří-
klad s nabídkou výuky Heimlichova 
manévru při vdechnutí cizího tělesa, 
zúčastní se hasiči a vystoupí i oblíbe-
ný oddíl taekwondo a další. Pokud 
vás akce zaujala, poznamenejte si 
do kalendáře termín pátek 8. 9. - pro 
školy a školky od 8.30 hod., pro ve-
řejnost od 12 do 18 hod. Budeme se 
na vás těšit, užijte si krásné léto.

Mgr.  Lucie  Filipinská,  Ph.D.  (ODS 
a TOP 09 - SPOLEČNĚ PRO ÚJEZD)
Pořekadlo, že nikdo není doma pro-
rokem, všichni známe. A se železnou 
pravidelností se zejména na sociál-
ních sítích setkáváme s názorem, že 
zatímco v okolních obcích a měst-
ských částech se rozvíjí čilý spole-
čenský a kulturní život, v Újezdě „se 
nic neděje“ a „není kam zajít“. S tě-
mito výroky dovolím polemizovat. 
V  uplynulých pár měsících uspořá-
dala městská část celou řadu velmi 
úspěšných setkání a akcí, mnohé 
z nich jsou již tradiční jako Čaroděj-

nice, jiné jsou dosud „mladé“, ovšem 
své příznivce si již našly. Příkladem 
budiž Beerfood, jehož druhý ročník 
byl nadmíru zdařilý a návštěvností 
překonal ten první „o parník“. Fil-
mová představení pro děti se také 
těší pozornosti malých návštěvníků 
i jejich rodičů. Ostatně náš divadel-
ní sál je využíván dosud nebývalou 
mírou, a to nejen díky kulturnímu 
spolku OKO, který zde uspořádal ce-
lou řadu koncertů a představení. Ne-
smírně zajímavá, byť velmi neveselá, 
byla přednáška o Africe, jako skládce 
převážně evropského odpadu, která 

zakončila Den Země. O poutavých 
výstavách, které pořádá naše muze-
um, jsem psala již ve svém minulém 
sloupku. 30. června jsme se mohli 
prázdninově naladit v letním kině, na 
Farní louku přiletěl Top Gun – Mave-
rick.  
O prázdninách, které jsou tradičním 
časem dovolených, cestování, kou-
pání a trávení času v přírodě, nás 
čeká menší pauza, ale hned v  pá-
tek 1. 9. si přijďte užít na rozloučení 
s prázdninami další letní kino, tento-
krát s českou komedií. A na podzim 
a před Vánocemi se nechte překvapit. 

SLOUPKY ZASTUPITELŮ

PODĚKOVÁNÍ

Mgr. Lucie Doležalová (ÚJEZD ŽIJE)
Chodníky jsou obvykle celkem běž-
nou součástí veřejného prostoru, 
nikoli ovšem v Újezdě. U nás stále 
na mnoha místech chybí a na jiných 
jsou v dezolátním stavu, a to bohu-
žel i na frekventovaných trasách. 
Například úsek chodníku na No-
vosibřinské u zastávky Sudějovická 
pochází z roku 1961, podobá se spíš 
překážkové dráze a při větším dešti 
se mění v neprůchozí jezero. Obča-
né se obracejí na úřad a žádají opra-
vy, dávají návrhy na vybudování no-
vých chodníků do participativního 

rozpočtu, zkrátka se logicky snaží 
tuto neutěšenou situaci změnit. Jak 
marná ale jejich iniciativa může být, 
vidíme na případu Domanovické 
ulice. Jde o oblast, kde se díky poš-
tě pohybuje hodně lidí, situace tam 
bývá nepřehledná a zvlášť pro děti 
nebezpečná. V březnu 2021 úřad 
sdělil, že je již připravená studie na 
celkovou obnovu této ulice a není 
proto vhodné dávat návrh na vy-
budování chodníku do participativ-
ního rozpočtu. V květnu 2023 úřad 
uvádí, že není schopen sdělit ani 
přibližný termín rekonstrukce této 

komunikace a že vše závisí na zadá-
ní, zpracování a projednání projek-
tové dokumentace. Vypadá to tedy, 
že ačkoliv je zde potřeba chodníku 
akutní, za dva roky se neudělalo 
nic. Jak je to s dalšími ulicemi a pří-
pravou větších projektů, se bojím 
domyslet. 
Na závěr bych ráda popřála krásné 
a co nejvíc odpočinkové letní dny 
vám, milí sousedé, a také vám, milí 
radní, abyste načerpali novou ener-
gii pro svou práci a aby se Újezd 
brzo dočkal razantních změn k lep-
šímu.
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Zdeněk Růžička (ANO 2011)
Vážení spoluobčané, konečně jsem 
na to přišel! Ptáte se na co? Koncem 
května jsem procházel Čentickou 
ulicí od Polesné směrem k Plhovské. 
Chodník ze zámkové dlažby byl celý 
pokrytý pískem, který se používá 
také na spárování zámkové dlažby. 
Důvod ale, proč spárovat právě ten-
to chodník, a v celé délce čili něco 
zhruba přes 600 metrů, jsem nena-
šel. A pak mě to napadlo. Že to naše 
kreativní vedení radnice připravilo 
pro obyvatele Újezdu další zábavu! 
Protože mám pocit, že o nic jiného 

se aktuální radnice nestará. A jest-
li stará, tak to prachbídně komuni-
kuje. A tak se domnívám, že posyp 
pískem může být například příprava 
pro budoucí pláž, až se třeba bude 
zesplavňovat Čentická ulice. Na léto 
naprosto ideální plán, který potě-
ší všechny ty, kteří mají čas ležet 
u  vody a zejména i nejmladší oby-
vatele naší městské části. No a proč 
právě jenom mezi Polesnou a Plhov-
skou? Tak, to víte, není zrovna eko-
nomický boom, a tak se musí šetřit. 
Jsem ale přesvědčen, že když se pro-
jekt osvědčí, jistě bude v příštích le-

tech adekvátně rozšířen. A tak vám 
přeji krásné léto a těším se na vidě-
nou na pláži v Čentické nebo mož-
ná třeba i ve člunu tamtéž. A  vy, 
co kvůli tomu máte doma písek 
až „za obrázkama“, tak nezoufej-
te. Písek třeba jednou zmizí a vše 
se vrátí do normálu. Snad. Budu 
doufat a  věřit, že ulice bude opět 
ulicí k jejímu účelu a písek brzy od-
tud zmizí. A na závěr, co si myslíte 
o sekání trávy. Paní radní mi řekla, 
že si hodně občanů nepřeje sekání 
kvůli broukům. To je hloupost, ale 
o tom příště.

Ing. Alena Motejlová (ODS a TOP 09 
- SPOLEČNĚ PRO ÚJEZD)
Vážení a milí sousedé, jak jistě ně-
kteří z vás vědí, červen byl měsícem 
pěstounské péče. Je potřeba si při-
pomenout, jak důležitou roli před-
stavují pěstouni. Pěstoun nemusí 
být superhrdina, pěstoun by měl 
být především člověk, který by měl 
vědět, co od sebe může očekávat, 

co na sebe naložit a vše zvládnout. 
Pěstoun může být schopen postarat 
se o  několik dětí najednou, ale na 
druhou stranu je skvělé, postará-li 
se třeba jen o jedno. Velice si poslání 
pěstounů vážím.
Druhým tématem mého sloupku 
je již tradičně klubovna seniorů. 
Ve středu 14. června proběhla první 
klubovna ve venkovních prostorech, 

a to na multifunkčním hřišti v Čen-
tické ulici.  Svou přítomností nás 
tentokrát poctil pan starosta Milan 
Samec, jehož podpory si velmi vá-
žíme. Níže naleznete další termíny 
klubovny v  letních měsících, a  to 
28.  6., 19. 7. a  16. 8. vždy od 9:30 
hodin. V případě teplého počasí nás 
opět najdete na multifunkci. Stavte 
se za námi.

MOBILNÍ SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU
Praha 21 - trasa A -  středa 30. srpna
1. Druhanická – Staroújezdská 1500 - 1520

2. Novosibřinská – Toušická 1530 - 1550

3. Zalešanská – Lomecká 1600 - 1620

4. Rohožnická 
(na parkovišti u prodejny Albert 1630 - 1650

5.  Velimská – Klešická 1700 - 1720

6.  Velimská – Klešická 1730 - 1750 

7. Novolhotská – Starokolínská 1700 - 1720

8. Bělušická – Netušilská    1830 - 1850

Občané (fyzické osoby s trvalým pobytem na území hl. m. Prahy) 
mohou obsluze  svozových vozidel  zdarma odevzdat  tyto od-
pady: baterie, akumulátory, nádoby od sprejů, zahradní chemie, 
mazací oleje a tuky, ředidla a barvy, léky a teploměry, kyseliny a hy-
droxidy, lepidla a pryskyřice, detergenty (odmašťovací přípravky), 
fotochemikálie, pesticidy (přípravky na hubení hmyzu, hlodavců, 
plevelu, odstraňování plísní), zářivky a výbojky. Informace o ce-
loročním svozu najdete na našich stránkách http://praha21.cz/
informace/nebezpecny-odpad a také v informační brožuře „Sběr 
nebezpečného odpadu na území hl. m. Prahy v roce 2021“.

KONTEJNERY NA VELKOOBJEMOVÝ ODPAD
doba přistavení: 
15. července 
Církvická/Ochozská
Holšická/Sudějovická
Toušická (u spořitelny)
Rohožnická (parkoviště Albert)

od 9:00 do 13:00 hod.
12. srpna 
Čenovická/Pilovská
Druhanická/Staroújezdská
Lomecká/Zaříčanská
Valdovská/Hrádková
 

26. srpna 
Dědická/Ranská
Rohožnická (parkoviště Albert)
Starokolínská/Novolhotská 
(park Blatov u křížku)
Žehušická/Měšínská

do kontejnerů patří:
starý nábytek, pohovky, gauče, koberce a linolea, zrcadla, umyvadla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, autosklo a kovo-
vé předměty (např. staré bojlery).

do kontejnerů nepatří:
živnostenský odpad, nebezpečný odpad (např. autobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové oleje a obaly od nich), 
bioodpad, stavební odpad, dále pak pneumatiky, výrobky podléhající zpětnému odběru (např. vyřazené elektrozařízení, 
TV a PC monitory, počítače, lednice, mrazáky).



ZA ZMRZKOU DO „ZELEŇÁČE“
Letošní 1. červen proběhl v naší třídě klasicky v duchu 
oslavy Mezinárodního dne dětí. Celé dopoledne jsme pojali 
„odpočinkově“, děti se učily v rámci různých her, překvapení, 

soutěží. Vyvrcholením 
pak byla procházka 
do Zeleného domu na 
zmrzlinu. Každý mohl 
ochutnat jiný druh, 
a že jich bylo! Největší 
zájem byl o zelenou, 
mangovou, ananaso-
vou a čokoládovou. Ale 
vynikající byly všechny. 
Ochotná paní majitelka 
byla připravena splnit 
jakékoliv dětské přání. 
Návštěvu zde vřele do-
poručujeme.

NÁVŠTĚVA U VČELIČEK
Již v září přilétla do naší třídy 1. D plyšová včelka Violka, kter-
ou si děti po celý školní rok půjčovaly střídavě na své víken-
dové výlety a aktivity. Proto jsme se rozhodli, že v červnu 
navštívíme její „rodiště“. Počasí nám přálo, a tak jsme mohli 
směle vyjet směr Zruč nad Sázavou. Nedaleko se nachází 
interaktivní dům Včelí svět Hulice, kde nás paní průvod-
kyně již netrpělivě očekávaly a rozdělily nás na dvě skupiny. 
První skupinka vyráběla svíčku z vosku a ochutnávala med 
s jablíčkem. Druhá skupinka se v rámci exkurze dovědě-
la mnoho zajímavého ze života včel. Jsou to opravdu velice 
zajímaví živočichové, přestože maličcí, vše mají ve svém 
společenství naplánováno, propracováno a zařízeno snad 
lépe než my, lidé. Na závěr si děti nakoupily „včelí“ dárečky. 
Výlet se nám vydařil a určitě jsme zde nebyli naposledy.

JARNÍ VÝLET
Po dlouhotrvajícím chladném počasí vyjely tři třídy - 1. D, 1. F 
a O. ročník na první společný „velký“ výlet. Za velmi hezkého 
počasí jsme všichni společně navštívili malou, ale velice pří-

jemnou a pěkně upravenou zoologickou zahradu v obci Chle-
by na Nymbursku.  Cesta uběhla rychle a po krátké svačině 
a nákupu upomínkových předmětů jsme vyrazili mezi zvířát-
ka. Prošli jsme jak starou, tak novou část této zahrady. Viděli 
jsme mnoho zvířátek, která zde chovají. Nejvíce nás zaujal 
párek  „hádajících se“ gibbonů, krásní pávi, želvy všeho druhu, 
hravé medvědí mládě a výběh se lvy, u kterého se nám dos-
talo i odborného výkladu ze strany místního chovatele. Stihli 
jsme ještě pořídit několik pěkných fotografií a již nás čeka-
la cesta zpět. Bohužel jsme si z časových důvodů nezvládli 
pohrát na krásném venkovním hřišti ani na nově umístěné 
nafukovací trampolíně. Doporučujeme návštěvu s rodiči.

Alena Hanzlíková, Michaela Škvorová

VÝLET NA ŽERNOVKU
My jsme třída M2B s prvky Montessori. Naše paní učitelka 
nám vymyslela výlet na Žernovku. Rozdělila nás do pěti sku-
pin: ve skupině průzkumníků byli Káťa, Kamča, Tom a Marek 
P. - naším úkolem bylo projít stezku a najít, kde budeme 
svačit, mít přestávky a kde budeme spát. Další skupinky 
byly lesní škola (Anička, Matěj, Tobiáš), lovci (Danča, Klárka, 
Šimon), polní kuchyně 
(Apolenka, Izi, Bety, Izi, 
Vojta, Šárka) i plánovači 
(Mikuláš, Marek J., Emil-
ka a Eliška). Ve čtvrtek 
1. 6. na Den dětí jsme 
se všichni sešli před 
druhým stupněm, měli 
jsme na zádech kros-
nu, potom jsme si 
rozdělili jídlo, cesta byla 
dlouhá 20 kilometrů. 
Po cestě jsme měli čtyři 
přestávky. Když jsme 
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došli na Žernovku, postavili jsme stany. K večeři jsme měli 
polévku a špagety, večer jsme hráli vlajkovku. Ráno jsme 
k snídani jsme měli ovesnou kaši s malinami a čokoládou, 
topinku a buřt. Potom jsme uklidili tábořiště, podbíhali jsme 
lano po dvou, hráli vlajkovku a liščí ocásky. Domů jsme jeli 
autobusem a vlakem. Když jsme vystoupili, tak šla třída na 
oběd do školy.

Danielka Zmeškalová, Kamča Havlíková, 
Klárka Hýblová, Kačka Tmejová

VČELÍ SVĚT 
Dne 20. května slavíme Světový den včel. Po tisíciletí jsou 
včely součástí našich životů a jsou považovány za jedny 
z nejpracovitějších stvoření. A tak se děti ze 3. E pokusily včelí 
svět důkladně prozkoumat. Po získání důležitých informací 
o fungování včelstva si zahrály na včelky létavky a kojičky, 
vyplňovaly pracovní listy, soutěžily ve znalostním kvízu a na-
konec vyráběly svíčky z včelího vosku. Celé dopoledne rychle 
uteklo a děti si odnesly spoustu nových informací o včelách. 

PROJEKT ROBOT 
Dne 9. června měly děti se 3. E připravený projekt o nejznámě-
jším českém slově, které se rozšířilo po celém světě. ROBOT! 
Kdo vymyslel slovo robot? Děti si udělaly nejdříve přehled 
o bratrech Čapkových, připomněly si jejich nejznámější knihy 
a seznámily se s divadelní hrou R.U.R. Dále zvládly pracovat 
s geometrickým robotem, počítat tvary, sestavit sloupcový 
graf a rozšifrovat jména bratrů Čapkových. Závěrem si děti 
ve dvojicích nakreslily svého robota a ve vědomostním kvízu 
si ověřily, co si dokázaly o slově robot zapamatovat. 

Tereza Hrubá

HRAVÉ SPORTOVNÍ ODPOLEDNE 
24. 5. odpoledne proběhla od 16 hodin celodružinová akce 
„Hravé sportovní odpoledne”. Byli pozvaní i rodiče a prarodiče 
dětí. Velmi mile nás překvapila hojná účast a kladné hodno-
cení akce od dospělých. Nadšené odcházely i děti, a to nejen 
z aktivit, ale i z odměn, které lákaly svou rozmanitostí a barev-
ností. Vyšlo nám i krásné slunečné počasí.

Marcela Nováková 

EXKURZE DO MUZEA ŠKODA AUTO
Ve středu 17. května se třídy 8. C, D, E, F a vybraní žáci 
z 9. ročníků zúčastnili exkurze do Muzea Škoda Auto 
v Mladé Boleslavi v rámci výuky zeměpisu Česka. Prohlédli 
jsme modely automobilů a kol, které během své existence 
vyráběla firma Škoda Auto a její předchůdkyně firma Lau-
rin a Klement. Také nám bylo umožněno se podívat do de-

pozitářů, kde jsou uloženy prototypy firemních aut, která 
nikdy nevyjela do provozu, a také modelů sportovních. Bylo 
zde vystaveno i vozidlo, které si zahrálo ve filmu Upír z Feratu 
(Juraj Herz, 1981), model Škoda 110 Super Sport, typ 724. Před 
odjezdem domů jsme si ještě stihli prohlédnout Staroměstské 
náměstí v Mladé Boleslavi, které disponuje krásnou rene-
sanční radnicí. 

Eliška Coubalová

PRVŇÁČCI VE SVĚTĚ FANTAZIE
V rámci výprav za kulturou navštívili 22. května žáci 
1. A a 1. C výstavu a o pár dnů později divadelní před-
stavení. Obě akce se konaly v areálu Chvalského zámku. 
A návštěvy to byly opravdu vydařené. Výstava Imaginári-
um proměnila zámek v kouzelný svět kočovného divadla 

a svérázných výtvar-
ných prací, za nimiž 
stojí skupina výtvar-
níků a přátel Matěje 
Formana. Všechny 
výtvarně i řemeslně 
dokonalé exponáty 
si děti mohly ne-
jen prohlédnout, ale 
i vyzkoušet a pohrát 
si s nimi. Což s radostí 
činily.
Pohlazením všech 
smyslů bylo i divadel-
ní představení Ala-
din. Chuť a vůně čaje 
podávaného před 
zahájením, loutky 
v nad životní veliko-
sti, krásné dekorace, 
stínohra, orientální 
melodie… Všechny 
tyto prostředky v y-
tvořily iluzi dalekých 
krajů a zpro střed-
kovaly žákům záži-
tek, díky kterému se 
k dobrému divadlu 
budou jistě rádi vra-
cet.

Olga Matějková,
Alice Hornychová
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Kdo procházel během měsíce května a června kolem 
přístavby v Čentické, jistě si všiml, kolika barvami to na 
školním pozemku hrálo. Z ovocných stromů letos kvet-
ly jabloně, hrušně a slivoň (meruňky a broskve bohužel 
vymrzly), zaseté obilí vyrostlo a proměnilo část pozem-
ku v „zelenou deku“ (už se těšíme na zářijové dožínky). 
Přírodě jsme nechali naprostou volnost, náletový plevel 
nikdo nevytrhával a všichni jsme byli překvapeni, co vše se 
uchytilo a vykvetlo. Prvotně neplánovaná ekolouka se tak 
stala domovem hmyzu. Slovy klasika „z té krásy přecházel 
až zrak“ a kvetoucí vikev, řepka, knotovka, rmenec, jetel, 
jestřábník a heřmánek byly barevnou paletou a přírod-
ním herbářem zároveň - právě motýli na jeteli, slunéčka 
v trávě a včelky na vlčím máku a rmenci inspirovali malíře 
a fotografy. 
Zajímavým zážitkem byla pro děti záchrana nalezené 
zraněné pěnice černohlavé. Záchranář ze Záchranné stani-
ce hl. m. Prahy po telefonu podle popisu chování pěnice 
a blízkosti velké skleněné plochy školního vestibulu kon-
statoval otřes mozku po nárazu a poradil dvouhodinové 

sledování v krabici vystlané senem, v případě problému 
odvézt ptačího pacienta na záchrannou stanici. Školačka 
„záchranářka“ Zuzanka Vojtková si pěnici odnesla domů 
a po dvou hodinách přišla zpráva o jejím odletu. Teorie z ho-
din přírodovědy a besed s pracovníky záchranných stanic 
byla ověřena v praxi, v tomto případě s dobrým koncem. 

Eva Danielová

Herbář hrál všemi barvami

Dnešní učebnice prvouky a přírodovědy jsou názorné, 
plné obrázků, tabulek, přehledně uspořádaných in-
formací, ale... Osvícení pedagogové vědí, že není nad 
zkušenosti získané pozorováním přírodních zákonitostí 
vlastními smysly přímo v přírodě. A tak se poslední dobou 
v Česku staly velkým hitem školní přírodní zahrady, jakési 
„učebny pod širým nebem“.
Tak daleko ambice naší školy zatím nesahají, ale přesto 
se dvě třídy prvňáčků pod vedením paní učitelek rozhodly 
tomuto trendu alespoň přiblížit. S finanční podporou ško-
ly a velkou pomocí pana školníka si děti vyzkoušely, jak 
se buduje a následně osazuje vyvýšený záhon. Do dvou 
záhonků nanosily zeminu, vysadily bylinky získané od las-
kavých rodičů a zasely semínka ředkviček, salátu, afrikánů 
... Chodí pozorovat, jak rostou. Učí se, jak se o rostlinky 
starat. Zjišťují, co potřebují, aby se jim dařilo. 
 Děti se podílely i na realizaci „hmyzího hotelu“, jehož oby-
vatelé by v budoucnu mohli malým zahradníkům pomáhat 
s opylením vysazených rostlin nebo ekologickým hubením 
nežádoucích „vetřelců“.

 

A protože příroda je mocná a děti se opravdu snažily, 
byly za svou práci brzy odměněny – z první „sklizně“ me-
duňkovým čajem. Na mátový si budou muset ještě počkat, 
jelikož ve svém nadšení ochutnávaly lístečky tak dlouho, 
až na čaj nic nezbylo. Část úrody skončila i v pátečním 
obědě. A tím došlo i na základní smysl všeho snažení – 
pěstujeme bylinky a zeleninu, abychom je mohli sníst.
 Ať i vám dává vaše práce smysl přeji děti z 1. C a 1. A se 
svými třídními učitelkami. 

Alice Hornychová 

Malí zahradníci

Děti se na svůj každoroční svátek moc těšily, a tak se 1. červ-
na cestou do Újezdského muzea osvěžily vanilkovou nebo 
karamelovou zmrzlinou. V muzeu se na úvod dozvěděly to 
nejzajímavější z výstavy o hasičských sborech, pak už byl 
výklad veden paní učitelkou Maruš kou Brůčkovou pouze 
v angličtině. Děti spoustu názvů znaly z výuky, složitější 
slovíčka nebyla neznámá i díky počítačovým hrám. A co 
se nejvíc líbilo?  Děti zaujaly hlavně staré hasicí přístro-
je, hadice, uniformy a přilby, mnoho z nich vědělo, kde 
se v Újezdě nachází hasičská zbrojnice a místo si spojily 
s nejstarším újezdským památným stromem Lípou Re-
publiky a jejím sázením za přítomnosti prezidenta Ma-
saryka v roce 1919. Někteří byli překvapeni z dětského 
hasičského obleku a informace, že si sbory vychovávají 
svůj dorost a členem mladých hasičů „se může stát chla-
pec nebo děvče ve věku od 3 do 18 let, souhlasí-li s jeho 
členstvím zákonný zástupce a dané SDH“ (viz směrnice 

činnosti s kolektivy mladých hasičů). A újezdští hasiči přip-
ravili ve spolupráci s okolními sbory dětem soutěže a svou 
činnost představili letos 24. června na „Dni dětí s hasiči“.

Eva Danielová

O hasičích anglicky
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Od dubna do června proběhlo v MŠ několik akcí. První 
z nich bylo Ukliďme Česko, jejímž cílem je ukli dit nelegálně 
vzniklé černé skládky a nepořádek. Další akcí byly oslavy 
Velikonoc, kdy děti putovaly po stezce plné úkolů za za-
jíčkem, který měl pro mě připravený poklad, nabarvily va-
jíčka a upletly pomlázky z čerstvého proutí.  Dále to byla 
akce spojená se Dnem Země, jež proběhla pod vedením 
MČ Praha 21 na multifunkčním hřišti. Na konci měsíce 
nás čekal čaroděj nický rej s plněním úkolů jako například 
let na koštěti, hledání a hádání předmětů v pavučině, na-
motávání pavoučků na provázek apod.
Během května navštívily děti z MŠ Divadlo v Horních 
Počernicích a výstavu na Chvalském zámku Imaginá rium. 
Dále jsme se zúčastnili projektu Take Me Out Week „Týden 

venku“, která měla za cíl s dětmi trávit a organizovat výuku 
více na čerstvém vzduchu. V závěru měsíce předškolá-
ci vyrazili na školku v přírodě, která proběhla v resortu 
Březová, kde si užili nejen společně strávený čas ale i bo-
hatý outdoorový program.
Červen začal oslavou dne dětí, poté se třída Žabiček zúčastnila 
s nacvičeným pásmem básniček a písniček vítání občánků 
Újezda nad Lesy. A završením bylo roz loučení s předškoláky 
s motem „Odplouváme do školy“, které se konalo v divadel-
ním sále školy. Dále se předškoláci ze třídy Soviček a Veverek 
zúčastnili sportovního dopoledne plného her a soutěží. Ještě 
nás v závěru roku navštívilo divadlo Koloběžka (Jak šli indiáni 
za sluncem) a pak už hurá prázdniny!

Jana Žížalová

V MŠ Sluníčko se pořád něco děje

Kdo Happy School zná, nebo již prošel branami naší školy, 
ví, že si zakládáme nejen na výuce jazyků, ale i na zpro-
středkování kultury země, jejíž jazyky vyučujeme. Slavíme 
celou řadu svátků, jako například vánoční party, večery an-
glické a americké hudby, Den díkůvzdání nebo Velikonoce 
prostřednictvím oblíbeného „Easter Egg Hunt“.
Proto se na oslavu 10. výročí školy přímo nabízel tradiční 
britský piknik. Dne 7. 6. jsme se odpoledne setkali spolu 
s rodiči i dětmi v nádherně rozkvetlé přírodě Botanické 
zahrady Troja. Místní průvodci nám připravili skvělou 

prohlídku skleníku Fatamorgana se zábavným výkladem 
v angličtině, kterému děti bez problému porozuměly.
Lektorka Sára kladla zvídavé otázky. A děti odpovídaly buď 
anglicky, nebo česky. Ukázala nám motýly ze subtropů. 
Vysvětlila symbiózu jednotlivých rostlin. Viděli jsme slepé 
ryby a dozvěděli se, jak je to možné, že se i bez zraku po-
hodlně pohybují pod vodou. 
Pikniku se účastnila také paní Kate Davenport, zástup-
kyně velvyslance Spojeného království Velké Británie 
a Severního Irska.  Moc nás její návštěva potěšila. Pik nik 
se jí velice líbil a pochválila nám naše cupcakes a tradiční 
britské okurkové sendviče. Naši lektoři připravili pro děti 
anglickou detektivku a „poznávačku“ rostlin v angličtině. 
Nechybělo spoustu dobrého jídla, pití a dobré nálady.
Happy School nejen dárečky dává, ale od našich studentů 
také dostává.  Právě v roce, kdy slavíme 10. výročí školy, 
se naše studentka Sandra Smolíková umístila na 4. místě 
v celostátním kole olympiády v německém jazyce. Děku-
jeme všem, kteří jí drželi palce. Sandře přejeme, aby 
němčinu v životě dobře využila.
K závěru školního roku patří nejen výlety a oslavy, ale 
i pololetní písemné práce, které v červnu píšeme, aby-
chom studentům umožnili stále se zlepšovat. Myslíme 
na všechny studenty, aby ukázali to nejlepší, co v nich je. 
Na závěr mi dovolte popřát vám všem krásné léto! Ať se 
vám o prázdninách dobře daří, ať je léto plné pěkných 
zážitků! Těšíme se na vás opět v září!

Eva Stejskalová

Tradiční britský piknik 
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Přichází letní prázdniny, dva nejteplejší měsíce v roce, kdy 
nesmíme zapomínat, že den se již pomalinku krátí. A na 
to platí jedno pořekadlo: „Když dne ubývá, horka přibývá“. 
I to nám napovídá, že i na zahrádce je přelom ve sklizni na 
jaře vysázené zeleniny a počátek další výsadby a výsevů 
pro podzimní sklizeň.
ZELENINOVÁ  ZAHRADA:  Co nás může potrápit zvlášť 
v deštivém létě, je plíseň. Nejlepší zbraní je prevence – za-
léváme jen ke kořínkům, ne na list. Pravidelně posilujeme 
imunitu rostlin víčkem probiotik pro rostliny v zálivce. Plí-
seň si vybírá vždy slabší a nemocné. Na vydatnou zálivku 
si v červenci potrpí kořenová zelenina, okurky a papriky. 
Rajčata zaléváme intenzivně, ne denně. Cibuloviny na-
opak nepřeléváme. Cukety a patisony trháme, když jsou 
malé. Cukety jsou chutnější a obsahují méně semen, pati-
sony mají zase tenčí slupku. Se sklizní okurek zbytečně ne-
otálíme. Zralejší už nebudou, spíš si na nich pochutná plí-
seň. Když nesklízíme, rostlina může odvrhnout nové, ještě 
malé plody. Čím rychleji trháme, tím rychleji nasadí další 
okurky. Vyvazujeme rajčata, v  srpnu seřízneme vrcholky 
rostlin, aby jim zbylo dost energie na dozrání plodů. Sklí-
zíme rané brambory. Tu nejlepší dobu ke sklizni poznáme 
podle zažloutlé nati. Nepropásněte výsadbu čínského ze-
lí, endivie, letního květáku a kedluben. Letos naposledy! 
V  červenci také ještě stihneme vysít letní hlávkový salát, 
kadeřávek, keříčkové fazole, hrášek, ředkev nebo vodnici. 
V srpnu se musíme trochu krotit. Na záhonek může kerb-
lík, japonská ředkev a mangold. Bylinky sklízíme ráno ma-
ximálně dopoledne. Jakmile na česneku začnou žloutnout 
listy, sklízíme. Česnek svážeme a necháme ho pomalu 
prosychat 2 až 3 týdny. Sklizenou cibuli naopak necháme 
proschnout na sluníčku přímo na záhoně.
OVOCNÁ ZAHRADA:  třešně a višně nerveme, ale jemně 
je odtrháváme nebo odstříháváme. Pokud poškodíme 
krátké větvičky, takzvané plodonoše, zbytečně se ochuzu-
jeme o větší úrodu napřesrok. Koncem srpna provádíme 

průklest angreštu a rybízu. Vyřežeme odplozené pruty 
maliníku. Broskvoním, které ještě stále rostou (na nových 
letorostech jsou malé lístky a ne pupeny) zkrátíme dlouhé 
letorosty na 40 cm.
V srpnu důkladně prosvětlujeme a prořezáváme pecko-
viny včetně meruněk a broskví. V tomto období nehrozí 
nebezpečí klejotoku. Všechny řezné rány ihned ošetříme 
stromovým balzámem nebo štěpařským voskem. Řezy, 
a to především na silnějších větvích, vedeme vždy svisle, 
aby nevznikaly vodorovné plochy, na kterých by se držela 
voda, což je nejlepší prostředí pro houbové choroby. Ja-
hodníkům, které zůstanou na záhoně ještě příští rok, od-
štípneme přebytečné výhony. Přihnojíme kompostem ne-
bo sypkým organickým hnojivem, zalijeme. Respektujeme 
přitom pravidlo „tři roky a dost“. Zpátky se mohou jahody 
vrátit po pěti letech. Mezi jejich vhodné předplodiny patří 
cibule, česnek, luskoviny a košťáloviny. 
OKRASNÉ ROSTLINY: Při zálivce nezapomínáme na skal-
ku, neboť skalničky za suchého a teplého počasí trpí nedo-
statkem vláhy. Kypříme povrch půdy. Okopáváme po kaž-
dém dešti či větší zálivce, bráníme tím i růstu plevelů. Tuto 
práci si ušetříme tam, kde máme nastýlku mulčem. Zají-
mavá informace: v parných dnech plevele neklíčí. U balkó-
nových rostlin musíme pravidelně odstraňovat odkvetlé 
květy. Rostliny budou vypadat podstatně lépe a  hlavně 
začnou intenzivně nasazovat nové květy. Důležité je to 
především u petúnií, jinak začnou nasazovat semena a je 
ukončeno intenzivní kvetení. 
V prvých dnech října připravujeme výstavu ovoce a zele-
niny, těšíme se na vaši účast, a to jak vystavovatelů, tak 
i návštěvníků.  O veškerých našich akcích budete informo-
váni ve vývěsných skříňkách, stránkách ÚZ a zabezpeče-
ném webu https://kvetyujezda.ic.cz. Všem čtenářům pře-
jeme krásné letní měsíce, každému počasí dle jeho přání. 
Za újezdské zahrádkáře

Blanka Exnerová

SPOLKY

Zahrádka v létě

Do Kostelce za zážitky
Po loňském úspěchu si letos 27. května zopakoval Spolek 
občanů Škvorce a Třebohostic společně s Českým zahrád-
kářským svazem v Újezdě nad Lesy zájezd do Kostelce nad 
Černými lesy na keramické trhy. Opět nás nadchla nápa-

ditá autorská keramika i praktické nápady výrobců z celé 
republiky.
V kosteleckém zámku, sídle Školního lesního podni-
ku České zemědělské univerzity, zároveň probíhal den 
otevřených bran. Kromě okolí zámku a zahrady, která ho 
obklopuje a jsou z ní nádherné výhledy do krajiny, stihli 
někteří i prohlídku interiérů zámku. Měli možnost se podí-
vat i do jindy nepřístupných prostor, jako jsou historické 
krovy budovy. V hradním příkopu i na nádvoří probíhala 
vystoupení školních kapel i velkého zámeckého orchestru, 
vyřezávání soch motorovou pilou, ukázky práce sokolníků, 
kynologů i pracovních plemen koní. Pro děti bylo největším 
zážitkem řízení malého bag ru. Tradiční byla i možnost 
ochutnat různé pokrmy ze zvěřiny včetně sušeného masa 
„Suché z lesa“, a třeba i zvěřinových klobás a špekáčků.
Doprovodný program kapel Echt, Přeskopec a Beneton 
probíhal i na trzích, takže jsme doslova nevěděli kam dřív.
Mimořádně bylo pro veřejnost přístupné i nedaleké uni-
verzitní arboretum, ale to už jsme si museli nechat na 
jindy. Arboretum bývá přístupné jen několikrát ročně, 
krásně zrekonstruovaný zámek je přes léto přístupný pro 
veřejnost od pátku do neděle.

Jitka Carbolová
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V sobotu 27. května uspořádal komunitní spolek ÚJEZD.KOM 
při příležitosti Evropského svátku sousedů sousedské setkání 
na Psím plácku. Sousedský den pořádáme od roku 2018. Ten-
tokrát jsme se rozhodli inspirovat prvním ročníkem, na místě 
nic neprodávat a vyzvali sousedy, aby každý přispěl něčím 
k snědku či pití. Krom tradiční soutěže o nejlepší sousedský 
koláč se tak sešla řada dobrot. Velký ohlas měly ukrajinské 
pokrmy, které připravily maminky z Klánovic a Běchovic - va-
reniki, slané koláče, medový dort. Díky podpoře Nadace Via 
měla třída ukrajinských dětí z Klánovic dlouho očekávaný pik-
nik a sportovní odpoledne.

Setkání si užili jak dospělí, tak i děti. Pro ně byly připraveny 
soutěže a nejvíc je zaujal fotbal, přetahovaná lanem a corn-
hole.
Další příležitostí k sousedskému potkání bude Zažít Újezd ji-
nak v sobotu 16. září. Informace o největší sousedské akci 
roku aktualizujeme na webu www.ujezdkom.cz. Momentálně 
se můžete stále přihlásit, pokud chcete na akci spolupracovat 
- jako dobrovolníci, sponzoři, máte zájem ukázat co umíte či 
vyrábíte, pokud máte téma, které chcete otevřít k diskusi ve 
veřejném prostoru. Jménem spolku ÚJEZD.KOM

Michaela Skalníková

Ohlédnutí za sousedským dnem 

Milí čtenáři prázdninového dvojčísla, srpen skrývá zají-
mavé výročí založení prvního známého ujezdského spol-
ku. Jeho činnost se zásadním způsobem zasloužila také 
o  slavnost 1.  výročí republiky a vysazení Lípy Svobody 
v roce 1919, jehož oslavu v roce 2024 připravujeme.  
Před 120 lety, v neděli 9. srpna 1903, vznikl újezdský 
„Okrašlovací spolek“.  Zmínky o něm obsahují kroniky Ko-
loděj i Újezda. Byl symbolickým „zvoněním“ probouzejícím 
občanský život k budování identity obce, nejprve v rámci 
Koloděj, ústící později v roce 1921 ve vytvoření hrdého sa-
mostatného Újezda.  
Jako okrašlovací spolek (Újezdský STROM 
- Spolek pro Trvalý Rozvoj a Okrašlování 
Městské části Praha 21) jsme se spolkem 
spojeni myšlenkou okrašlování.  Velké 
písmeno O ve slově STROM v názvu naše-
ho sdružení znamená a vždy znamenalo 
„Okrašlování“.  Rádi bychom proto výročí 
připomněli vzpomínkovou akcí. A to v po-
ledne 6. srpna, neboť právě neděle spíš 
než samo číslo srpnového data správně 
vyjadřuje dobrovolnickou a občanskou 
povahu spolku.
Do vydání „Střípků z újezdské historie“ 
(2009) jsme mnozí ani netušili, že již v ro-

ce 1903 tady působil spolek, který nesl ideu okrašlování. 
Dnes, nejen v souvislosti s přípravou na 105. výročí ná-
vštěvy TGM, o našem historickém předchůdci ledacos ví-
me. A jsou to věci veskrze inspirující a potěšitelné.  
V roce 1905 vysadil u nových cest kaštany, v letech 1911 za-
čal sázet 100 lip podél okresní silnice.  V roce 1912 se podílel 
na obnově újezdské zvoničky v ulici Staroújezdská, vylepše-
ním z původní dřevěné, poničené větrem, v dnešní zvoničku 
kamennou, pro kterou na základě sbírky pořídil zvon. 
Spolek též shromáždil a předal Obci Baráčníků (1918) zá-
rodek dnešní místní újezdské knihovny o síle 108 knih.  

V  květnu 1919 pak navrhl vysazení Lípy 
Svobody u příležitosti oslavy 1. výročí vzni-
ku republiky. Návrh jednohlasně přijalo 
Zastupitelstvo a poskytlo místo u dnešní 
hasičské zbrojnice. 
Dál už příběh znáte.  O místě události 
jsme již opakovaně psali. Šťastnou shodou 
okolností se oslavy zúčastnil T. G. Masaryk 
a učinil tak z Újezda místo vzácné a mimo-
řádné. Místo 1. oslavy republiky s Lípou 
Svobody a osobní účastí TGM.  Tím se mů-
že chlubit jedině Újezd (tehdy ještě zvaný 
„u Koloděj“).   Pokračování příště. 

Michael Hartman 

120. výročí založení nejstaršího 
újezdského spolku
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Sešli jsme se na stanici metra Národní 
třída a vydali se s naší tradiční, znalou 
a obětavou Mirkou Branžovskou Voj-
těšskou čtvrtí k Vltavě. Prošli jsme 
kolem kostela sv. Vojtěcha (spjatého 
s důstojnými, romantickými, ale 
i tragickými osudy tamního varhaníka 
– samotného mistra Antonína Dvořá-
ka) až na místo. Tady předala Mirka 
žezlo příteli Robertu Sobolovi, někde-
jšímu jednomu z vedoucích zdejšího 
komplexu kulturního a českou his-
torií poznamenaného velestánku na 
ostrůvku Žofín. A nám se tak dostalo 
požehnání a mohli jsme vstoupit, díky 
jemu a jeho bývalým kolegům, i do ob-
jektů, které jsou pro veřejnost normál-
ně nedostupné. Prošli jsme Malým 
sálem, pak důstojným schodištěm do 
Primátorského salonku a následně 
i do velkého – Fibichova sálu, ústřed-
ního prostoru paláce. Památečního 
místa koncertů, vznešených pře-
hlídek, ale pro mnohé taky blažených 
(?) vzpomínek na svá první taneční. 
Pan průvodce nechal pro nás rozsvítit 
i tři ohromné lustry, abychom mohli 
obdivovat nádherný kazetový, štuko-
vaný a malovaný strop s obrazy od 

Viktora Olivy. Následně jsme se prošli 
parkem, prohlédli si sochu s názvem 
Souzvuk od sochaře Ladislava Šalou-
na, dozvěděli jsme se zajímavosti 
o výstavbě krásných secesních domů 
na Masarykově nábřeží a Žofín jsme 
opustili průchodem přes Mánes u Šít-
kovské věže. (Jen pro pořádek – tohle 
tak malebně česky znějící jméno Žofín 
je přepisem jména matinky Františka 
Josefa I. - Žofie)
Někteří vytrvalí pokračovali ještě dále, 
už opět pod doprovodem Mirky, po 
náplavce až k vodočtu na Výtoni.
Ale ještě mi dovolte abych se s vámi 
podělil o neuvěřitelně šťastnou 
náhodu a trochu taky přispěl s do-
poručením k vaší vlastní četbě: dáv-
no již tomu, co jsem jako malý kluči-

na přečetl s rozkoší útlou knížečku 
Rajský ostrov spisovatele Jaromíra 
Johna – velikostí, náplní a hladící 
češtinou nápodobnou například páně 
Jiráskově Filosofské historii. Kniha je 
věnována právě Žofínu a slovíčko 
Rajský je tu jen jako jedno z mnoha 
dalších jmen s ostrůvkem spjatých. 
Někde jsem však při svých životních 
toulkách ale o knihu přišel a moc 
mě to mrzelo – až do předevčírka: 
to, když jsem jinou, obdobnou, ob-
jevil v knihobudce u naší polikliniky. 
A dokonce ji mám i s věnováním: Mi-
lence, v upo mínku na pionýrský slib 
5. 5. 1966. S  poděkováním všem 31 
zúčastněným, jakož i paní a panu 
průvodcům (ba i oné šťastné slečně) ...

Petr Mach

Cvičení pro seniory
Cvičení na židlích v úterý od 12. 9. – 19. 12., vždy od 10 hodin.
Cvičení na podložkách:
Masarykova základní škola, pondělí 2. 10. – 12. 12., od 18–19 hod.
základní škola Polesná, středa 4. 10. – 20. 12., od 16–17 hod.
Cvičení v bazénu bude podle zájmu.
Můžete se hlásit u paní Řezáčové, tel.: 603 930 176

Ve dnech 21.- 27. května uspořádala organizace SPCCH 
pro své členy rekondiční pobyt v Broumově. Ubytování 
a stravování bylo zajištěno v hotelu Praha přímo na 
náměstí. Všichni účastníci byli se službami hotelu nadmí-
ru spokojeni. 
Důležitější však byl program zaměřený na fyzickou 
a psychickou kondici starších spoluobčanů. Každý den 
ráno jsme se půl hodiny rozcvičovali na dvoře takřka 
sousedního kláštera a potom jsme ještě dopoledne cviči-
li na židlích pod vedením neúnavné cvičitelky Růžen-
ky Řezáčové. Odpoledne jsme absolvovali další akce: 
například komentovanou procházku městem s velmi 
zasvěceným výkladem o významných pamětihodnostech 
města, návštěvu benediktinského kláštera – barokní perlu 
architektů Kryštofa a Kiliána I. Dientzenhoferových. Vyje-
li jsme také do nedalekého Náchoda. Nezapomenutelný 
byl celodenní zájezd do Police nad Metují, na Hvězdu, do 
Broumovských stěn, zhlédli jsme další barokní kostely 
Broumovska. Program byl citlivě zorganizován, aby vy-
hovoval zdravotním dispozicím účastníků. Ta nejzdatnější 
skupina vystoupila až na stolovou horu Ostaš, odkud se 
naskytly překrásné výhledy na celou broumovskou kotli-
nu lemovanou Javořími horami a Broumovskými stěnami.
Večery jsme měli zpestřeny cvičením paměti a přednáška-
mi s tématy: péče o zdraví, chůze s holemi nordic walk-

ing, atd. Nadchla nás přednáška o minulosti Broumovska, 
o tamních podnikatelích, kteří se zasloužili o předválečný 
rozkvět města. Díky historickým událostem ve 2. polovině 
20. století význam Broumova poklesl, ale v současné době 
se město zotavilo, dokonce aspiruje na Evropské hlavní 
město kultury 2028. Budeme mu držet palečky, aby ze 
všech návrhů se právě Broumov stal vítězem. Zaslouží si 
to.
Děkujeme Růže Řezáčové, Mirce Branžovské a MUDr. 
Marcele Šedivé za to, že jsme měli možnost poznat jedno 
ze vzkvétajících míst odlehlé pohraniční oblasti. Díky patří 
také Úřadu MČ Praha 21, který pamatuje na své starší 
občany.

Marie Podlipná

Týden v Broumově

Rajský ostrov jménem Žofín 
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Cílem našeho květnového výletu byla nejdříve obec Dobřív, 
kde stojí v nezměněné podobě od 19. století technická 
památka, jediná ve střední Evropě, vodní hamr. Jelikož 
se v den naší návštěvy konal „Hamernický den“, byl celý 
hamr v provozu a my si ho mohli za odborného výkladu 
průvodce prohlédnout a seznámit se s jeho činností. Bylo 
to úžasné a moc zajímavé. K dobré náladě přispělo i krásné 
počasí, množství stánků s různým řemeslným zbožím, 
občerstvením a představení šermířského spolku.  Navštívi-
li jsme také Pamětní síň Jindřicha Mošny ve Staré hospodě. 
Díky naprosto skvělé lektorce se před námi odvíjel pestrý 
život velkého herce na pozadí národního obrození. Po 
obědě v restauraci Hamrovka jsme jeli do Rokycan, kde 
jsme nahlédli do děkanského kostela Panny Marie Sněžné, 
poslechli si jeho historii a jeli do Hořovic. Na počátku 18. st. 
tam byl postaven blízko nevyhovujícího Starého zámku 
Nový zámek v barokním stylu. V 2. pol. 19. st. celé panství 
koupila hesenská knížecí rodina z Hanau, v jejichž majetku 
zámek zůstal až do roku 1945. Pozoruhodná je sochařská 
výzdoba nádvoří z dílny Matyáše Brauna. Do areálu se 
vjíždělo Sluneční branou, která nemá u nás obdoby. Dílo 
komárovských slévačů z 18. st. korunuje obrovský sluneční 
kotouč a sochy antických božstev, rovněž z dílny Matyáše 
Brauna. My jsme si prohlédli reprezentační prostory zám-
ku a byty služebnictva. Pak byl čas na kávu nebo procházku 
parkem. Poslední zastávkou našeho výletu byl památník 
nad hrobem Horymírova Šemíka v Neumětelích. Je to hez-
ké místo a jsme rádi, že jsme ho díky ochotě našeho řidiče 
pana Veselého mohli navštívit. 

V červnu jsme vyjeli na Plzeňsko. Jeho typickou dominan-
tou je zřícenina hradu Radyně. Správce hradu – purkrabí 
měl zajišťovat bezpečnost obchodní stezky z Norimberka 
přes Řezno do Prahy a měl i pravomoc soudit a popravovat 
zločince. Za posledního purkrabího asi v polovině 16. st. 
hrad vyhořel. Jeho majitelé se pak střídali. Posledními byli 
Valdštejnové, od kterých roku 1920 koupila hrad i lesy 
plzenecká obec. Od průvodkyně jsme vyslechli pověst 
o ušatém Radoušovi – s oslíma ušima, kančími zuby a kozí 
bradou, který byl za svůj hříšný život i s černým Hanušem 
a obrovským černým psem do hradu zaklet a který střeží 
své poklady ukryté v tajných chodbách pod hradem. Příst-
up k hradu a zvlášť výstup na věž byl dost náročný, ale 
protože jsme aktivní senioři, tak nás to většina zvládla. 
Odměnou nám byl nádherný rozhled po okolí.
Po výborném obědě v restauraci pod hradem jsme odjeli 
na zámek Kozel. Budova byla dokončena po pěti letech 
v roce 1789 a dodnes je ojedinělou ukázkou klasicistního 
venkovského sídla na našem území. Původně lovecký 
zámek sloužil především k ubytování hostů v průběhu 
honů. Až další generace z rodu Valdštejn-Vartemberků 
využívala zámek jako své letní sídlo, a to až do roku 1945. 
Zařízení interiérů je pohádkově krásné. S takovou výmal-
bou jsme se ještě nikde nesetkali. Nadšení prohlídkou 
jsme zbývající čas využili k občerstvení v místní cukrárně 
nebo procházkou po parku, kde právě rozkvétal nádherný 
strom - liliovník tulipánokvětý. Podle vyjádření účastníků 
zájezdu se jednalo o suprový výlet. Za KAS 

Irena Krajzingrová

Hrady, zámky i Šemíkův hrob 

Akce KAS
VYCHÁZKA 
7.  9.  do  Trojského  zámku. Průvodce objednán na 
10 hod. Cesta: 8:20 hod. bus 250, metro B, přestup 
na metro C na nádraží Holešovice a odtud busem 234 
nebo 112 na konečnou k ZOO.

VÝLET
16.  9.  do  Hluboké  nad  Vltavou, na zpáteční 
cestě Chýnov. Odjezd v 7:15 hod. od Lidlu (Blatov 
7.00 hod.) Příspěvek účastníků na dopravu 400 Kč, 
vstupy a doplatek dopravy hradí KAS, jídlo účastník. 
Přihlášení u paní Krajzingrové, tel. 736 417 414
Čtěte letáky ve vývěskách. Přejeme všem, nejen 
seniorům, hezké, klidné a slunné léto. Za výbor KAS

Zuzana Dastychová

Na 7. září chystáme od 9 hodin na Rohožníku ukázku 
kroužkování ptáků s ornitologem Janem Grünwaldem, 
který je mimochodem autorem cedule o ptačích druzích 
a přikrmování ptáků v nově revitalizované zeleni za sídliš-
těm. Podrobnosti k akci najdete v zářijovém ÚZ a také na 
webu nebo facebooku našeho spolku.
V revitalizované zeleni jsme před zimou umístili krmítka 
a máme velkou radost z toho, že jste si péči o ně vzali za 
své a chodili je ptáčkům doplňovat. V létě ptáci ocení vodu 
k napití i ke koupeli, proto jsme ve stejné oblasti rozmístili ke-
ramická pítka, která vyrobily děti z Masarykovy ZŠ pod vede-
ním Evy Danielové. Budeme rádi, když nám při svých vycház-
kách pomůžete pítka udržovat a doplňovat do nich vodu.
Za spolek Újezd nad Lesy: krajina pro život 

Jitka Carbolová

Kroužkování ptáků 
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V sobotu 27. května jsme uspořádali na volejbalovém an-
tukovém kurtu (sportovní areál Veletovská) přátelský Jo-
kyturnaj mladších žákyň. Za krásného počasí a za účasti 
čtyř družstev se nám turnaj vydařil. Dostavili se soupeři 
z SK Horní Počernice a oddílu SAVO, dvě družstva jsme po-
stavili z našich hráček. Utkání měla velikou podporu z řad 
diváků, kteří vytvořili úžasnou atmosféru.  Doufáme, že 
jsme tímto prvním turnajem založili tradici a každoročně 
poměříme síly s ostatními oddíly.
Výsledky:
1. místo mladší žákyně SK JOKY, 
2. místo SK Horní Počernice, 
3. místo SK JOKY začínající, 
4. místo SAVO
Opět nám počasí přálo, nebe bylo jak vymalované a v pá-
tek 2. června jsme na antukovém kurtu uspořádali soutěže 
pro děti a jejich rodiče. Děti absolvovaly několik stanovišť, 
kde měly překonat překážky, hodit raketkou, na balanč-
ním kruhu udržet rovnováhu a proběhnout kuželkami. Po-
tom byla ukázka tréninku, s rozcvičením a s míči.
Dále následovala soutěž v minivolejbalu. A na závěr vyzvala 

naše děvčata rodiče k zápasu v šestkovém volejbalu. Zápas 
probíhal v přátelském duchu, ale ani děti, ani rodiče nechtěli 
dát výhru zadarmo, a tak se bojovalo ze všech sil. 
Děti dostaly odměny a rodiče velkou pochvalu za účast. Moc 
jsme si to užili a těšíme se na příští rok. Činnost sportovního 
klubu je finančně podporována v rámci Grantového systému 
MČ Praha 21 a Praha Běchovice. Za SK JOKY oddíl volejbalu

Barbora Plzenská

Dva turnaje na antuce

Nemáte ještě program na poslední prázdninový den?  
Pojďte se projít Klánovickým lesem a hledat v něm lou-
pežníky. Děti, nebojte se, to jsou hodní loupežníci, kteří 
vás neoloupí o cukrátka, ba naopak pro vás bu-
dou mít připravené zajímavé úkoly a razítka a za 
splnění všech těchto úkolů od nich bude v cíli na 
vás čekat odměna. V neděli  3.  9.  2023 budou 
pro vás připraveny loupežnické trasy v  délce  
5, 7, 11 km se startem v Újezdském muzeu (Sta-
roklánovická 2300) od 8 do 10:30 hod. a pro mi-
lovníky dálek ještě trasa 25 km od 7 do 9 hod. 
Než se vydáte na naše loupežnické putování, budete si 
moci prohlédnout výstavu fotografií ze šesti kontinentů 
„Je to chůze po tom světě“, která bude mít vernisáž až 
13. 9. 2023. 
V cíli loupežnického putování budou od 11 do 17 hod. 
připraveny odměny pro všechny malé i velké pochodní-

ky, ochutnávka salátů a doprovodný program. Jako každý 
rok budete moci podpořit sbírkový projekt Nadačního 
fondu ČRo Světluška zakoupením jejich předmětů. 

Zajímavostí letošního 7. ročníku turistické ak-
ce Za  loupežníkem Drholcem bude slavnostní 
otevření bosé trasy v Klánovickém lese. Po-
drobnější informace budou během léta. Všech-
ny trasy prochází Klánovickým lesem. Určitě 
všichni víte, jak se v něm chovat. Akci pořádá 
KČT, odbor Prima parta Praha a Masarykova ZŠ 
ve spolupráci s městskou částí Praha 21. 

Pro  podrobnější informace se obracejte na loupežnice 
Kláru Zezulovou (email: klara.zezulova@post.cz, tel. 
732  384  543) nebo Evu Danielovou (email: danielova@
zspolesna.cz). 
Na všechny se moc těšíme a zveme vás!

Klára Zezulová, Eva Danielová

Za loupežníkem Drholcem 

SPORT
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Červen patřil závěrečným turnajům před ukončením se-
zony. Kangsim se v něm vydal na dva domácí a jeden za-
hraniční turnaj.
V Bratislavě se uskutečnil Korean Ambassador‘s Cup, kde 
se poomsae i kyorugi konalo pod jednou střechou. Z kyo-
rugářů se nejvíce zadařilo Tomu Kaingovi, který si ve dvou 
zápasech poradil se svými soupeři a došel si pro zlatou me-
daili. Pěkné výkony podali ale i ostatní, z nichž nejblíž po-
stupu do finále byla Nina Dobrovolná nebo Arnošt Zlámal.
Naši poomsaři se turnaje zúčastnili pod hlavičkou SCM 
a přispěli k celkovému prvnímu místu v kategorii týmů. 
Tři zlaté medaile z kategorie jednotlivců si odvezli Adam, 
Lucka a Ondra a stříbrnou medaili (o pár setin) vybojovala 
Didi. Další tři zlaté medaile jsme získali v kategorii dvojic.
Medaile přibyly i z domácích turnajů. Naši bojovníci se zú-
častnili mistrovství republiky, ze kterého míří do Újezda 
dva tituly vicemistra ČR, o které se postarali Nina Dobro-
volná a  David Záhorský. Poslední turnaj v poomse před 
prázdninami se konal v Havířově a na něm se nám poda-
řilo získat celkem 12 zlatých a obsadit celkové třetí místo 

v kategorii týmů. Gratulujeme především Lucce Novotné, 
která si odvezla zlato z jednotlivců, dvojic i trojic.
Děkujeme všem za povedené výkony a spolupráci a budeme 
se těšit po prázdninách opět v září, uvidíme se na naší tradič-
ní náborové exhibici, 8. září v rámci akce Den zdraví, na které 
doplníme řady našich cvičenců. Hlásit se mezi nás můžete 
ale i již teď, prostřednictvím našeho webu www.kangsim.cz. 
Pěkné prázdniny! 

Pavel Pospíšek 

Ve čtvrtek 8. 6. jsme vyrazili plni sil, radosti a především 
s  touhou získat ta nejlepší umístění na závěrečný mist-
rovský závod Plavecko-běžeckého poháru pražských škol. 
Tentokrát nás přivítal krásný sportovní areál Na Petynce 
v Praze 6 s otevřeným plaveckým bazénem. Všichni repre-
zentanti naší Masarykovy ZŠ opět ukázali svou sílu a vybo-
jovali krásná umístění v popředí startovních listin jednot-
livých kategorií. Na medailová umístění tentokrát dosáhli 
Adam Škraňka a Lukáš Tříska.
Po ukončení čtvrtečního plavecko-běžeckého klání probě-
hl slavnostní ceremoniál s vyhlášením výsledků celoroč-
ních bojů škol a jednotlivců. Na start se v průběhu celé 
série osmi kol závodu postavilo 34 pražských škol a více 
než 500 závodníků. Jako škola jsme s velkým náskokem 
převálcovali všechny ostatní školy, včetně těch sportov-
ních. Na bedny vítězů se pak postavilo šest našich borců. 
Zlaté medaile se houpaly na krku Viktorii Zelené, Janě Ja-

rošové a Adamovi Škraňkovi. Stříbrnou pozici vybojoval 
Max Balásek a na příčku třetí pak vystoupali Marek Kala 
a Ondra Jaroš.
Za zmínku určitě stojí, že tento projekt byl vyhlášen jako 
nejlepší v rámci pohybové gramotnosti dětí a mládeže 
v Česku. Záštitu nad ním převzala první dáma ČR Eva Pav-
lová, která se měla rovněž zúčastnit slavnostního vyhlá-
šení, ale z pracovních důvodů se omluvila. Přislíbila však 
svou účast v září při zahájení dalšího ročníku Plavecko-bě-
žeckého poháru.
Dík a pochvala patří i dalším, kteří se pravidelně zúčastňo-
vali a umístili se v první desítce. Mezi ně patří: Tereza Koz-
líková, Bára Chumlenová, Hana Jarošová, Matyáš Kabou-
rek, Adéla Kratochvílová, Kryštof Novák, Adam Vyhnálek, 
Ondřej Srb, Tonda Strnad, Lukáš Vinař, Jan Herčík, Honza 
Vosecký, Lukáš Tříska a Vojta Stejskal.
Celé dopoledne provázelo příjemné počasí, úžasná atmosfé-
ra a výkony hodné těch olympijských. Další ročník je úspěšně 
za námi a v příštím školním roce budeme bojovat dál.

Radka Kohoutová

Zlato ve finále plavecko-běžeckého 
poháru

Dva tituly vicemistrů ČR míří do Újezda



30

Koncem května proběhl v Újezdě již osmý ročník zážitkového 
závodu dvojic Mini Adventure. Po roční pauze a na novém 
místě si ho užilo celkem 141 tandemů, od rodinných přes do-
spělou kategorii až po jeden handbike.
Na dvojice už tradičně čekaly disciplíny, které se běžně v zá-
vodech neobjevují. Letos si jich dobrodruzi na kolech mohli 
užít celkem deset ve složení: řezání polena, jízda na kanoi, 
bludiště, jízda hummerem, perníková chaloupka, resuscitace, 
hasičský útok, úprava pozemku, výměna kola u auta, nošení 
sudů piva nebo sokoban. 
Závod proběhl Újezdě poprvé, a to pod záštitou starosty 
Milana Samce a v koordinaci s Helenou Gryčovou za městskou 
část Praha 21. Organizátoři, a především závodníci, pomohli 
i s úpravou části pozemku. Jedna z disciplín totiž přispěla ke 
zlepšení stavu pozemku. Závodníci během ní posekali metro-
vou trávu a bourali staré nepoužívané kotce u psího cvičiště. 
V rámci všech zastávek a překonávání nejrůznějších nástrah 
se účastníci projeli na kolech krásnou přírodou Klánovického 
lesa a jeho okolím. Jak si s tím týmy poradily a kdo skončil na 
stupních vítězů se dozvíte na webu www.triprozdravi.cz.
Léto je možné využít na podzimní přípravu a vrchol sezóny 
v podobě Klánovického 1/2 maratonu. Ten se uskuteční v ne-
děli 15. října a registrace jsou již spuštěny. Každý z nadšených 
běžců si může své startovní číslo pořídit na www.triprozdravi.
cz, kde jsou rovněž všechny dostupné informace k závodu.

Michaela Sikorová

Zážitkový závod dvojic si užilo více 
než 140 týmů

BMX JAM
STREET BALL
GRAFFITI JAM
+ doprovodny program

BMX JAM
STREET BALL
GRAFFITI JAM
+ doprovodny program

l

BMX JAM
STREET BALL
GRAFFITI JAM
+ doprovodny program

12:00
SKaTePaRK

UJeZD NaD LeSY
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V polovině června skončila posledními zápasy mužů další 
fotbalová sezona. Mládež skončila již o týden dříve. 
A-tým bez problémů odehrál I.A třídu, ve které se tak 
představí i v příští sezóně. Hracím dnem bude příští sezó-
nu neděle odpoledne.  Náš B-tým do posledního zápasu 
bojoval o setrvání v I.B třídě, kterou se podařilo díky výhře 
udržet. 
Z mládeže nám asi největší radost udělali mladší žáci, kte-
ří ve svých soutěžích obsadili 1. a 3. místo. Starší žáci se 
starším dorostem se statečně prali o lepší umístění, ke 
kterému oběma týmům stačilo jen pár bodů. 
Starší přípravka a mladší přípravka výsledky svých zápa-
sů do tabulky nezapočítávají. Předpřípravka ještě nehraje 
oficiální soutěž. Jsou však součástí běchovické Ministar 
a téměř každý měsíc mají svůj turnaj.
Stará garda po čtyřech letech opět vyhrála svoji soutěž – 
Přebor SG. Po základní části se tabulka rozdělila na dvě 
poloviny a hrála se nadstavba každý s každým, kde naši 
borci ani jednou nezaváhali.
Děkujeme všem příznivcům za podporu v celém ročníku 
a již se těšíme na další.

Michal Krejčí

Fotbalový Újezd 
nezaváhal 

MUŽI A – I.A třída skupina A

PořadíPořadí Název týmuNázev týmu ZZ VV RR PP SkóreSkóre BodyBody

1 SK Třeboradice 30 25 5 0 92:22 80

2 SK Dolní Chabry 30 23 5 2 90:25 74

3 SK Slovan Kunratice 30 15 7 8 56:45 52

4 FK Čechie Dubeč 30 16 3 11 71:47 51

5 SK Union Vršovice 30 15 5 10 54:35 50

6 SK Ďáblice 30 14 3 13 75:62 45

7 TJ Praga 30 13 4 13 64:60 43

8 FK Újezd nad Lesy 30 11 9 10 47:51 42

9 FC Háje Jižní Město 30 10 11 9 44:41 41

10 TJ Březiněves 30 10 8 12 49:56 38

11 FC Tempo Praha B 30 12 2 16 57:73 38

12 SC Xaverov Horní Počernice 30 9 4 17 62:66 31

13 SK Viktoria Štěrboholy 30 7 7 16 53:95 28

14 Sokol Dolní Počernice 30 6 5 19 46:88 23

15 TJ Kyje Praha 14 30 6 4 20 37:81 22

16 FK Union Strašnice 30 4 6 20 36:86 18

STARŠÍ DOROST – I.A třída

Pořadí Název týmu Z V R P Skóre Body

1 TJ Sokol Stodůlky 18 15 1 2 104:18 46

2 ČAFC Praha 18 14 1 3 112:30 43

3 Sokol Kolovraty 18 13 1 4 58:35 40

4 SK Čechie Uhříněves 18 11 1 6 64:39 34

5 SK Junior Praha 1960 18 10 1 7 68:39 31

6 TJ Sokol Řepy 18 6 0 12 53:74 18

7 TJ Sokol Bílá Hora 18 5 3 10 29:80 18

8 FK Újezd nad Lesy 18 4 3 11 46:58 15

9 AFK Slavoj Podolí 18 3 4 11 22:72 13

10 Spartak Kbely 18 1 1 16 18:129 4

MUŽI B – I.B třída skupina B

PořadíPořadí Název týmuNázev týmu ZZ VV RR PP SkóreSkóre BodyBody

1 FK Vinoř 1928 30 23 2 5 114:37 71

2 TJ Slovan Bohnice 30 22 4 4 105:46 70

3 SK Újezd Praha 4 B 30 15 6 9 82:58 51

4 ČAFC Praha B 30 15 5 10 85:60 50

5 FK Klánovice 30 15 5 10 67:52 50

6 SK Ďáblice B 30 14 8 8 57:47 50

7 SK Junior Praha 1960 30 14 3 13 74:72 45

8 TJ SK Satalice 30 12 7 11 62:69 43

9 FC Háje Jižní Město B 30 13 3 14 66:59 42

10 Sokol Kolovraty B 30 11 7 12 69:68 40

11 SK Čechie Uhříněves B 30 9 8 13 48:54 35

12 Partisan Prague F.C. 30 8 5 17 39:73 29

13 Spartak Hrdlořezy 30 6 9 15 26:56 27

14 Jižní Město Chodov 30 7 4 19 47:88 25

15 FK Újezd nad Lesy B 30 7 4 19 25

16 SK Hostivař B 30 6 6 18 33:73 24
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STARŠÍ ŽÁCI – I.B třída

Pořadí Název týmu Z V R P Skóre Body

1 Sokol Kolovraty 22 21 1 0 106:12 64

2 FK Union Strašnice 22 16 4 2 83:27 52

3 SK Slovan Kunratice 22 13 3 6 45:28 42

4 SK Čechie Smíchov 22 12 6 4 41:27 42

5 FA Alexe Zbura 22 13 2 7 53:35 41

6 SK Modřany 22 9 5 8 58:49 32

7 SK Hostivař 22 5 5 12 38:71 20

8 SK Libuš 838 22 5 4 13 34:72 19

9 Sokol Dolní Počernice 22 5 2 15 36:60 17

10 FK Újezd nad Lesy 22 5 2 15 27:61 17

11 TJ Praga 22 4 4 14 34:68 16

12 SK Dolní Chabry 22 4 2 16 31:76 14

STARÁ GARDA – Přebor Prahy

Pořadí Název týmu Z V R P Skóre Body

1 FK Újezd nad Lesy 15 13 0 2 79:22 39

2 SK ČSA 15 10 1 4 53:49 31

3 OP Slavia 15 10 1 4 72:42 31

4 Ostrovan 15 8 1 6 57:53 25

5 Lékařská fakulta 14 6 0 8 49:63 18

6 SG Lokáda 14 5 1 8 63:52 16

7 Soudy 14 7 0 7 73:58 21

8 SG Junior 14 6 1 7 52:55 19

9 FC Erste 13 5 2 6 44:49 17

10 Čipex 13 2 1 10 36:97 7

11 Televize 14 2 0 12 28:67 6

MLADŠÍ ŽÁCI B – I.B třída

Pořadí Název týmu Z V R P Skóre Body

1 FK Újezd nad Lesy B 22 21 0 1 63

2 FK Čechie Dubeč 22 17 2 3 141:80 53

3 Spartak Hrdlořezy 22 14 0 8 145:82 42

4 TJ Kyje Praha 14 22 13 3 6 120:62 42

5 SK Union Vršovice B 22 12 1 9 109:68 37

6 FK Klánovice 22 8 2 12 81:93 26

7 TJ Praga B 22 7 4 11 72:112 25

8 SC Xaverov H. Počernice C 22 7 3 12 60:108 24

9 FK Vinoř 1928 B 22 7 2 13 85:136 23

10 FC Háje Jižní Město D 22 6 4 12 58:91 22

11 Sokol Kolovraty B 22 6 2 14 90:145 20

12 Běchovičtí sršni 22 2 1 19 40:165 7

MLADŠÍ ŽÁCI A – I.A třída

Pořadí Název týmu Z V R P Skóre Body

1 Sokol Dolní Počernice 22 22 0 0 172:27 66

2 TJ Praga 22 18 1 3 112:54 55

3 FK Újezd nad Lesy 22 15 2 5 47

4 SK Čechie Uhříněves 22 12 3 7 119:68 39

5 SC Xaverov H. Počernice 22 12 0 10 90:84 36

6 SK Slovan Kunratice 22 9 3 10 104:86 30

7 SK Hostivař 22 9 2 11 73:81 29

8 SK Union Vršovice 22 8 0 14 81:143 24

9 ABC Braník C 22 7 1 14 85:121 22

10 FC Háje Jižní Město C 22 6 0 16 72:132 18

11 SK Čechie Smíchov 22 4 1 17 64:127 13

12 FK Union Strašnice 22 3 1 18 51:154 10

Pavel Hokr – hudební škola; Středisko volného času Všenory 
 

 
klavír, akordeon, baskytara, 
kytara (elektrická i akustická), 
rychlokurz klavíru pro dospělé 
➢ učíme se hrát pro vlastní potěšení 
➢ hrajeme písničky, které si vybíráte 

HRAJEME NAPŘ.: SKÁKAL PES, MACH A ŠEBESTOVÁ, 
DĚLÁNÍ, STATISTIKA, PIRÁTI Z KARIBIKU, HALLELUJAH, 
COFFIN DANCE, V LESE, NAŠTĚSTÍ, ZA 100 LET 
UČEBNA: Slavětínská 1072, Klánovice 

 PŮJČOVNA: DIGITÁLNÍ KLAVÍRY, KYTARY, KLÁVESY 
info@pavelhokr.cz        608 745 262       www.pavelhokr.cz 

INZERCE
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Beseda

United  
flavour

UNITED 
FL AVOUR
sound system
SISTA  
CARMEN 
DJ GOGO

Beseda  
Klánovice 

5. 8. 23  
19.30–24.00 h

předprodej: 
kcbeseda.eu

LETNÍ 
REGGAE 
MEJDAN  

BESEDA
vstupenky objednávejte na kcbeseda.eu                      Kulturní centrum BESEDA, Slavětínská 1049, Praha 9 – Klánovice

červenec  srpen 2023

20/85/8

   2/7 neděle   KINO 16.00   Indiana Jones a nástroj osudu, režie: James Mangold

   9/7 neděle   KINO 16.00   Srdce dubu, režie: Laurent Charbonnier, Michel Seydoux

 13/7 čtvrtek   KINO 19.30  Můžem i s mužem, režie: Vanda Hybnerová, 19.30

 16/7 neděle   KINO 16.00  Velké dobrodružství Čtyřlístku, režie: Michal Žabka

20/7 čtvrtek   KINO 19.30   Mission: Impossible Odplata I. část, režie: Ch. McQuarrie

23/7 neděle   KINO 16.00   Mavka: strážkyně lesa, režie: Oleg Malamuzh, Oleksandra Ruban

27/7 čtvrtek   KINO 19.30  Dvě slova jako klíč, režie: Dan Svátek

30/7 neděle   KINO 16.00    Barbie, režie: Greta Gerwig

   3/8 čtvrtek   KINO 19.30   Nikdy neříkej nikdy, režie: Braňo Mišík

   5/8 sobota  LETNÍ PARTY 19.30 ––24 UNITED FLAVOUR SOUND SYSTEM

   6/8 neděle   KINO 16.00   Želvy Ninja: Mutantní chaos, režie: Jeff Rowe

 10/8 čtvrtek   KINO 19.30   Alibi na klíč: Den D, režie: Phillipe Lacheau

 13/8 neděle  KINO 16.00   Robinson Crusoe: Na ostrově zvířátek, režie: V. Kesteloot a další

 17/8 čtvrtek  KINO  19.30  Erhart, režie: Jan Březina

20/8 neděle  KINO  16.00   Hurvínek a kouzelné muzeum, režie: M. Kotík, I. Jevlannikova

24/8 čtvrtek  KINO  19.30  Letní světlo a pak přijde noc, režie: Elfar Aðalsteins

27/8 neděle  KINO  16.00   Letíme 2, režie: Benjamin Quabeck, Mette Tange

SOUSEDÉ
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PRO VÍCE INFORMACÍ 
VOLEJTE:

RENTIERS s.r.o.
tel.: +420 777 007 284

WWW.BARCHOVICKA.CZ

KLIDNÉ BYDLENÍ V
ÚJEZDĚ NAD LESY

K NASTĚHOVÁNÍ JIŽ NA
PODZIM 2024

REZIDENCE
BARCHOVICKÁ

 

Rezidence a Wellness Blatov     

Pronajmeme prostory vhodné na kadeřnictví, pedikúru, manikúru či jiné podobné služby. 

Hledáme do týmu šikovnou masérku /maséra s praxí. 

Uvítáme šikovnou lektorku na pilates, popř. jiný typ cvičení. 

Přijmeme studentku na recepci v odpoledních hodinách a o víkendech. 

Více info na mailu: blatov@kossuth.cz, adresa: Starokolínská 306, 190 16 Praha 9. 
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Mgr. Renata Prihoda, advokátka, 
zastoupení před soudy (civil a trest), smluvní 
dokumentace, nemovitosti, insolvence, rodinné právo 
(rozvody, jmění manželů, děti), obchodní společnosti. 

Tel: 602 962 374, email: flaskova@akjp.eu

INZERCE
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Daniel Červ
Luxury Real Estate Agent

RE/MAX G8 Reality
Rohanské nábřeží 678/27
186 00, Prague 8 - Karlín

T +420 777 124 392
daniel.cerv@re-max.cz
www.danielcerv.cz

SLEVA

Rodinný dům s nádhernou zahradou,
pouhých 200 metrů od přírodní rezervace
Klánovický les.

1539 m ² pozemek - 6 parkovacích míst v garáži

Újezd nad Lesy - vila - 641 m²

G8 Reality

REALIZACE PŘÍPOJEK – VODOVODU
 KANALIZACE
 PLYNU
 ELEKTRIKY

LIKVIDACE DEŠŤOVÉ VODY –
BETONOVÉ AKUMULAČNÍ JÍMKY
PLASTOVÉ AKUMULAČNÍ JÍMKY
VSAKOVACÍ JÍMKY

REALIZACE ZÁKLADOVÝCH DESEK PRO RD
REALIZACE ZÁMKOVÝCH DLAŽEB A PLOTŮ

OLFEN CZ s.r.o.                         
www.olfencz.cz

tel.: 774 121 837, 602 403 225                  
adam.pracovni@gmail.com



pekarek@realitypekarek.cz 
www.realitypekarek.cz

603 280 220
Ing. Zdirad Pekárek

30 let zkušeností  
v realitách

PRODEJ – zasíťovaný stavební pozemek,  
výměra 1034 m2,  

ul. Nad Šestajovickým potokem, P9 -Klánovice

Info o ceně u RK

PRONÁJEM – nově zrekonstruovaný, plně  
vybavený třípodlažní ŘRD s dispozicí 5+kk/G, 
podlahová plocha 230 m2, pozemek 200 m2, 

Poříčská ul. P9-Újezd n.L.  

PRODEJ – luxusní RD 5+kk s garáží a krytým  
bazénem, nádherná zahrada, podlahová  
plocha 254 m2, pozemek celkem 647 m2,  

Kojická ul. P9 – Újezd nad Lesy

cena 22.500.000,-Kč

36.000 Kč/měsíc  
+ poplatky 6.000 Kč/měsíc

Zpracování odborných  
posudků pro dědická  

a rozvodová řízení

INZERCE
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RODINNÁ 
REALITNÍ KANCELÁŘ
Prodáme váš dům, byt, pozemek... 

www.realitydufek.cz         telefon 702 701 700






